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ACTA DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA 

 

Identificació de la sessió  

Núm.: 3/2024 

Data: 27 de juny de 2024 

Caràcter: ordinari  

Horari: de les 18.30 h a les 22.37 h 

Lloc: Sala de Plens Ernest Lluch, a la seu del Districte de Ciutat Vella, i Plataforma 

LocalretMeet 

 

Assistents  

Presidenta 

Ima. Sra. Carolina Recio Cáceres 

 

Vicepresident  

Sr. Alfons Molons Antius 

 

Gerent del districte 

Sr. Félix Ortega Sanz 

 

Regidor del districte 

Im. Sr. Albert Batlle i Bastardas 

 

Secretària delegada 

Sra. M. Teresa Martí i Vidal 

 

Consellers i conselleres  

Sr. Octavio González Invernizzi 

Sra. Maria José Arteaga Muñoz 

Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Sra. Sonia Beltrán Dey 

Sr. Albert Salmerón Cojo 

Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Sra. Elena Guim Vallejo 

Sr. Joseph Nereus Andal Panapanaan 

Sra. Raquel Viejo Sobera 

Sr. Alberto Álvarez Pérez 

Sr. Alfons Molons Antius 

Sr. Alex G. Roman González 

Sra. Muriel G. Sánchez Guy 
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Sra. Alba Segura Gomila 

Sra. Esther Miralles Ripoll 

Sr. Antonio Juan López Saez 

 

Desenvolupament de la sessió  

(Els primers minuts no s’han enregistrat).  

La presidenta obre la sessió.  

Recorda als assistents que és benvinguda la participació d’escolta activa en aquest espai 

democràtic. Demana respecte per totes les opinions, tant des del públic com des de la taula, 

i que la discrepància s’expressi en un pla ideològic i que serveixi per créixer. Per evitar 

deshumanitzar la política, demana reconeixement mutu perquè tothom s’escolti. Es donarà 

la benvinguda a totes les opinions i protestes i també demana qualitat per respondre als 

membres de la taula.  

Per últim, esmenta que l’entrada del públic en aquesta sessió ha estat una mica alterada i 

que la presidenta treballa per garantir la participació mentre cobreix la baixa per maternitat 

de la presidenta del districte. Ha traslladat la mateixa reflexió a tots els grups, que a les 

audiències públiques es pugui garantir la participació i l’escolta per arribar a acords des dels 

valors democràtics. 

La presidenta llegeix la declaració institucional que compta amb els vots favorables de tots 

els grups: 

«U. Refermar el compromís del districte de Ciutat Vella en la lluita contra l’homofòbia, la 

bifòbia, la transfòbia, la lesbofòbia i qualsevol atisbe d’LGTBI-fòbia a la nostra ciutat i 

l’impuls de polítiques per la diversitat sexual i de gènere. Reiterar la solidaritat amb les 

persones que avui dia la pateixen a la nostra ciutat i arreu del món.  

Comprometre esforços per garantir que Barcelona és una ciutat orgullosa de la seva 

diversitat sexual i de gènere. 

Tercer. Donar suport i reconèixer les entitats i els professionals que vetllen per la 

sensibilització i la visibilitat del col·lectiu arreu del territori.  

Garantir, dins les competències municipals, l’accés equitatiu als serveis municipals i al tracte 

igualitari sense discriminació tant a l’espai públic com als espais de lliure concurrència, 

públics o privats, de la nostra ciutat.  

Punt cinquè. Apostar per la formació com a eina per prevenir la LGTBI-fòbia, reconeixent 

que la via del coneixement és de les més efectives per arribar als objectius marcats, fent 

èmfasi en col·lectius en desenvolupament, com són infants i joves.  

Continuar realitzant campanyes municipals de sensibilització i visibilitat del col·lectiu amb la 

finalitat d’enviar un reforç positiu a totes aquelles persones LGTBI que poden estar vivint 

situacions de LGTBI-fòbia.  

Continuar reforçant l’atenció a les víctimes de la LGTBI-fòbia, proporcionar-los tot el suport 

necessari, així com l’atenció social i psicològica a través de recursos municipals, com per 

exemple el centre LGTBI.  
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Continuar impulsant recursos en l’àmbit laboral com el programa Transocupació per tal de 

millorar la situació professional del col·lectiu LGTBI.  

El novè i últim. Elevar al plenari del Consell Municipal la present declaració institucional als 

efectes que s’aprovi a nivell de ciutat.» 

La presidenta recorda que la lectura de la declaració institucional s’ha fet coincidint amb la 

setmana que se celebra el 28-J. 

La presidenta dona pas a les preguntes del públic, mentre recorda que disposen de cinc 

minuts d’intervenció que es poden utilitzar en dos torns i que ella avisarà quan s’acabi el 

temps.  

La presidenta dona la paraula al senyor Aurelio Manuel Burgos.  

El Sr. Aurelio Manuel Burgos 

N’hi ha una cosa que és que a mi em fa gràcia, perquè tothom està en contra de la 

intel·ligència artificial…  

La presidenta li demana que s’acosti al micròfon. 

El Sr. Aurelio Manuel Burgos 

Em fa gràcia que tothom està en contra de la intel·ligència artificial, però realment moltes 

vegades al·lucino amb la intel·ligència humana. Jo crec que moltes vegades la resposta des 

de l’Ajuntament o que fa dites fetes és perquè ens volen treure de sobre. O sigui, jo, la 

sensació que tinc moltes vegades al Consell de barri és que és sobrem, i això per mi és molt 

greu, perquè sembla que anem amb el rellotge i es tracta d’escoltar i es tracta de solucionar.  

Jo, per exemple, tinc problemes amb terrasses. Amb les fotografies que he portat 

teòricament a l’article 23 de terrasses, no en compleixen ni una. I la Guàrdia Urbana passa 

per allà. No sé qui més passa per allà, però…  

El micròfon es talla i la presidenta para el temps mentre es soluciona.  

El Sr. Aurelio Manuel Burgos 

Són les terrasses del mercat de Santa Caterina, però jo crec que pel que ha anat veient és 

gairebé en molts llocs de Barcelona. O sigui, tot el que és tancar no està permès, ho han de 

recollir per la nit, no ho fan. Teòricament a l’arbrat que posen, n’hi ha alguns a tres metres. 

Teòricament no poden passar de 1,40 i més coses.  

Quan ho comuniques a la Guàrdia Urbana diu que ells no estan en aquell tema en aquell 

moment, que estan per un altre tema. Llavors, clar, uns per als altres ho van deixant. Això 

és el tema.  

Vehicles, vehicles en vorera o sigui s’ha fet Via Laietana. Està molt bé, però el que he vist 

és que sempre, al final, es tenen que posar pilones per l’incompliment dels conductors. S’ha 

fet la DUM. Per exemple, avui he estat tres hores allà mirant si algú venia a controlar la 

DUM. No ha vingut ningú. Està molt bé escriure paraules d’or, però si no n’hi han fets no 

serveix de res. Llavors jo no entenc el fet que fa la gent des de l’Ajuntament.  

Jo no vull carregar-me, però per exemple, ara al darrer consell vam tindre problemes amb 

l’APEU. Sembla que l’APEU vol solucionar un tema de propaganda del barri. Teòricament 

les coordinadores de barri (Barna Centre, l’associació de comerciants) fan això. Quan tu 
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mires la mateixa fulla que van portar com a informació al Consell de Barri, resulta que ells 

podran decidir sobre els cartells. Teòricament els cartells al carrer no es poden posar. Què 

tenen que decidir? A la imatge està una màquina de vending. No entenc això. O sigui, ens 

volen colar coses que, a vegades, en base a què?  

O sigui, ens han pres per idiotes alguna vegada? Perquè és que no ho entenc. Jo el que 

voldria és que escoltessin. El gerent em va dir…, li vaig entregar el mes de març 

documentació. Em va dir que em trucaria, que mirarien de parlar. Bé, estem gairebé al mes 

de juliol, suposo que ell de vacances i no fem res. O sigui van prometent coses, però 

després no es porten a terme.  

Les obres de Via Laietana per als vianants ha sigut un sacrifici. Jo no sé qui decideix tallar 

els pas de vianants perquè hagis de donar tot un volt. Pel que jo vaig veure són els peons 

que estan a peu de obra. No ve ningú amb casc que tingui pinta d’arquitecte o de 

l’Ajuntament. Llavors, és clar, si… En mans de qui estem?  

Jo suposo que a darrere meu n’hi haurà molta gent que es queixarà de més temes. I jo, la 

veritat. Al barri tenim una dona que porta quatre anys amb problemes de soroll i l’últim que li 

hem dit és que no poden vindre a fer a dos quarts de quatre de la matinada els controls 

perquè no hi hagi gent que pugui vindre. Llavors, és clar, ella què fa? S’ha d’aguantar? Se 

suposa que l’Ajuntament ha de vetllar per la salut de la gent, fums, soroll, de tot. Quins 

mitjans hi ha? Sembla que els cotxes, la hostaleria tenen drets sobre la salut de les 

persones. No ho entenc. No ho entenc, de veritat.  

La presidenta li comunica que li queda un minut vint-i-sis segons i dona la paraula al 

regidor perquè respongui.  

El regidor 

Sí, aquí ha plantejat tota una sèrie de coses per escrites, dividit després de la intervenció 

que ha fet, ha fet una sèrie d’altres consideracions, però fonamentalment la pregunta que 

vostè havia entrat per registre era referida a les terrasses en torn al tema del control i deia: 

«Qui controla l’espai de les terrasses?»  

Després hi havia una part que parlava dels vehicles en voreres, el tema de circulació 

prohibida, de cartells i de tanques de l’Ajuntament i també de sorolls. I després també… Ah, 

perdoni, i les imatges aquestes que després vostè ha incorporat aquí, corresponents a 

l’avinguda Francesc Cambó cantonada Les Freixures, de Francesc Cambó, cantonada 

també les Freixures a la banda Llobregat i del Francesc Cambó també a la banda Llobregat. 

A veure, respecte al tema de les terrasses, el control del compliment de la normativa es fa 

des del Servei d’Inspecció i des de la Guàrdia Urbana. Si vostè ens fa arribar les terrasses 

concretes que considera vostè que incompleixen, per descomptat, li donarem la resposta i li 

donarem resposta com correspon, és a dir, amb un expedient que s’obrirà, els inspectors 

aniran a veure-ho. La Guàrdia Urbana verificarà i si hi ha algun tipus d’infracció, doncs es 

procedirà a la sanció.  

Pensi vostè que, en el districte de Ciutat Vella, hi ha concedides llicències a 567 locals per 

poder tenir terrasses. Però repeteixo, li agraeixo les fotos que ens ha fet arribar. Tot això 

també ho passem a ser d’inspecció, però li demanaria que concretés els casos en què vostè 

considera que hi ha infraccions.  
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Ha parlat també dels calendaris de terminis en cas d’expedients sobre les terrasses. Des 

que s’inicia l’expedient fins que aquest expedient es tanca al calendari i, a més, ho estableix 

la Llei de procediment administratiu comú de les administracions públiques, en el cas 

d’expedients sancionadors, és de sis mesos.  

Després a la segona part, que ha parlat del tema de vehicles en voreres, tant de particulars, 

cotxes i transportistes com de subcontractats per l’Ajuntament, que són els per la neteja, 

tots, tots ells tant públics com privats, com els de les concessionàries, han de complir la 

normativa de circulació i, per tant, això vol dir que no poden aparcar o parar on estigui 

permès ni contravenir cap de les normes de circulació.  

I respecte al tema dels senyals de trànsit, al qual vostè també si s’hi referia, existeix una 

normativa molt densa que combina les normes de trànsit, les regulacions de paisatge urbà i 

els requeriments per l’ús correcte de l’espai públic. Tant la Guàrdia Urbana com les 

inspeccions polivalents tenen l’encàrrec de corregir-ne les infraccions detectades. I si 

s’observen senyals de trànsit de pas per mobiliari, arbres o adhesius o senyals danyats, 

poden informar perquè es prenguin les mesures correctores necessàries.  

Respecte al tema del soroll, és un tema, diguem, també molt recurrent aquí en el districte i 

els hem dit i em sembla que ho hem explicat en els consells de barri que en la propera 

tongada tant del Ple del districte com dels consells de barri, explicarem el tema del mapa de 

sorolls i les mesures correctores. Aquest és un tema que ja ha sigut debatut en la Comissió 

de Govern i, per tant, la nostra intenció és poder-ho portar properament i poder-ho debatre 

en el si tant dels òrgans de decisió del districte, com als òrgans de participació, per 

descomptat, en aquesta mateixa audiència pública o en els consells dels barris, sense 

perjudici que podem fer una sessió específica per presentar el mapa de sorolls i les 

mesures de control i de correcció que corresponguin.  

I hem passat nota al departament d’Espai Urbà, que gestiona les tanques de la ciutat, 

perquè recullin una tanca que vostè esmentava en concret.  

I les incidències que hem comentat en aquestes fotos que ens ha passat, ja les hem derivat 

als serveis corresponents per a la seva revisió i solució.  

La resta de temes em sembla que seria ara molt prolix intentar un debat sobre les qüestions 

que vostè ha plantejat. Ens les pot plantejar en els consells de barri o en els escrits que ens 

pugui entrar i que serien contestats.  

La presidenta recorda que li queda un minut vint-i-sis per parlar. 

El Sr. Aurelio Manuel Burgos 

A veure, està molt bé dir que jo ho comuniqui. Està molt bé que ho digui que ho comuniqui, 

però els de «Barcelona a la butxaca» me van vetar, perquè vaig passar de les cent 

comunicacions i sembla que no es pot fer més. O sigui, hi ha gent que no ho fa, però quan 

ho fas tampoc ho pots fer. O sigui, jo crec que és kafkià, com a mínim kafkià. Jo no sé si 

algú no l’interessa que la cosa funcioni. Però clar, a veure, té allí l’email. Em van dir que 

com havia passat del cupo de cent fins a l’1 de gener del 2025, no puc tornar a comunicar 

cap incidència més. Em vol dir com vol que comuniqui?  

Jo he intentat treballar amb l’Albert Salmerón, que se suposa que li enviaré a l’Ovidi. Fa una 

senyal que fa gairebé quinze dies que està. No es treballa. No es fa res. Però és que això 

són les coses que es poden solucionar ràpidament.  
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Quan ens fiquem en temes complicats, com vol que funcionin les coses? Vostè em diu sis 

mesos. A veure, si a l’article 23 posa que no pot haver-hi més d’un metro quaranta i no 

poden deixar-se jardineres més amples de cinquanta centímetres, és tan fàcil com que arribi 

i digui: «La treuen?» No, doncs agafen un camió i se l’emporten, perquè allò ja no pot estar. 

O sigui, no és que tingui possibilitats de sí o no.  

La presidenta li comunica que ha esgotat el temps, però que acabi la frase.  

El Sr. Aurelio Manuel Burgos 

Està molt bé de dir que puc comunicar, però és que, a veure, van tallant la possibilitat de 

comunicar.  

La presidenta dona la paraula al regidor per una puntualització.  

El regidor  

No, ho dic per fer una puntualització. A veure, els mecanismes de relació amb 

l’administració són nombrosos, començant per aquests mateixos òrgans de participació. El 

que passa és que hi ha unes normes específiques. És clar, 104 comunicacions, que són les 

que ha fet vostè, doncs, home, ha d’entendre que potser algun moment s’ha de buscar…  

No, ja discutirem en un altre moment, perquè ara entraríem en un diàleg amb vostè en 

relació a aquest tema. Però escolti, 104 comunicacions. Home, doncs hi han altres maneres 

de poder participar. Pot entrar vostè escrits aquí. Pot entrevistar-se també i demanar 

entrevista en els corresponents serveis tècnics. Perquè participació, sí, però col·lapse 

administratiu, no.  

La presidenta explica que no li pot tornar la paraula al senyor Burgos perquè hi ha molts 

torns de paraula demanats. Dona la paraula al senyor Borja Latorre Campos.  

El Sr. Borja Latorre Campos 

Soc president de la comunitat del carrer Reina Amàlia, número 6, del barri del Raval, i 

també soc president del Sindicat d’Estudiants. I volíem transmetre que vivim una situació 

absolutament insuportable amb els narcopisos. La por forma ja part del nostre dia a dia i 

convivim amb una situació que és absolutament insuportable.  

Les agressions als veïns i veïnes són una constant. Les xeringues als passadissos, la 

sang… Han trencat videoporters, han rebentat portes, la gent estirada pel terra, totalment 

col·locada, sense cap tipus d’atenció i amb un perill constant pels veïns i veïnes. Aquesta 

situació és absolutament insuportable i cal intervenir de forma immediata.  

Nosaltres hem denunciat a Mossos d’Esquadra aquesta situació en innumerables ocasions. 

Li hem escrit a vostè una carta, que no hem rebut resposta i esperem que després 

d’aquesta intervenció puguem concretar una reunió immediatament, perquè volem saber 

què és el que està fent l’Ajuntament de Barcelona per posar fi a la xacra del narcopisos. I 

què és el que s’està fent perquè això no torni a succeir. (Aplaudiments.)  

És molt greu el que està passant i reclamem que hi hagi una intervenció immediata. Que ja 

n’hi ha prou de mirar cap a una altra banda. Això és molt greu. Jo soc del carrer Reina 

Amàlia. En concret al número 6, hi ha un narcopis que és enormement intens, enormement 

agressiu, però són quatre pisos més que hi ha narcopisos més que hi ha Reina Amàlia i 



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

7 
 

molts més que hi ha en el barri del Raval i això és absolutament insuportable. I no ho 

pensem acceptar.  

Avui, aquí baix, diversos veïns i veïnes del barri hem vingut a reclamar que hi hagi una 

intervenció enèrgica de l’Ajuntament de Barcelona. Alguns d’ells, i d’elles, com veieu, també 

estan presents en aquesta sala i també segur recollim el suport de molts altres veïns i 

veïnes. I el que diem també és que aquesta situació ha d’acabar.  

La nostra seu, la del Sindicat d’Estudiants, està al carrer Reina Amàlia número 6. En 

aquesta seu desenes i desenes d’estudiants de joves menors d’edat es passen per la nostra 

seu assemblees, activitats del Sindicat d’Estudiants, que és l’organització majoritària en els 

instituts de Catalunya i, en canvi, es troben amb un panorama absolutament dramàtic i 

absolutament perillós per la vida i per la convivència al barri.  

I nosaltres el que diem és que l’Ajuntament de Barcelona el que hauria de fer és intervenir. I, 

a més, diem una cosa: l’origen de tot això té molt a veure amb la precarietat que pateix el 

barri del Raval i té molt a veure amb la falta d’inversió sistemàtica en serveis socials i en 

infraestructures. (Aplaudiments.) Necessitem més inversió en sistemes d’enllumenat, en 

sistemes de clavegueram, en aigua, que en moltes zones no és ni potable.  

Tenim unes infraestructures d’edificis que són absolutament lamentables i que es cauen a 

trossos, però en canvi, quan iniciem els camins adequats per passar les inspeccions 

tècniques de l’edifici, per millorar la infraestructura dels nostres edificis, no podem perquè 

ens ho bloquegen un grup de narcotraficants. I el que diem és que l’Ajuntament de 

Barcelona, en comptes de reproduir el discurs racista de l’extrema dreta que intenta 

confrontar-nos als veïns i veïnes segons l’origen, la cultura, la religió, etcètera, el que hauria 

de fer és invertir en recursos socials i acabar ràpidament immediatament amb el problema 

dels narcopisos.  

I acabo perquè em quedin uns segons per després, però aquesta situació no pot continuar 

així. No podem més. Avui és només el principi. Hem denunciat aquesta situació a mitjans de 

comunicació i hem començat a mobilitzar-nos. Hem organitzat aquesta petita trobada de 

veïns i veïnes, però continuarem endavant i això no pot continuar així. Heu d’intervenir 

immediatament. Tanqueu el narcopis de Reina Amàlia, número 6, els narcopisos de Reina 

Amàlia i poseu fi a la xacra dels narcopisos. Invertiu en el barri i penseu més en la gent i 

menys en les grans cadenes hoteleres i en els grans especuladors immobiliaris que de ben 

segur que volen fer negoci amb la gentrificació del barri del Raval. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Bé, aquí hi ha hagut una barreja de moltes, de molts elements. Anirem al fons de la qüestió, 

que és el problema de la droga en el districte i en el tema dels narcopisos. Aquí hi ha una 

actuació continuada per part nostra i també per part dels cossos policials, i també amb la 

relació que tenim amb els elements de la judicatura i la fiscalia per fer front a aquest tema. 

Inclús hi ha una Junta de seguretat específica en el districte de Ciutat Vella. Hi ha una junta 

local per a tota la ciutat i l’únic districte que té una junta local pròpia és precisament Ciutat 

Vella. I en aquesta Junta local hi participem, per descomptat, el govern municipal, però 

també hi participen els cossos de seguretat. I lamento que no hi hagi… Hi ha algun 
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representant de Mossos d’Esquadra avui aquí? Hi participen els Mossos d’Esquadra i hi 

participa la Guàrdia Urbana, i hi participa també la fiscalia i la judicatura.  

I m’han sentit dir als òrgans de participació i als ulls de govern, doncs, que aquesta és un 

element frontal de la nostra política: acabar amb el negoci criminal de la droga. I no ho hem 

dit només aquí, sinó que hem anat on es pot solucionar aquest tema.  

Els recursos de l’Ajuntament i dels municipis en general són els que són. Evidentment, qui 

ha d’instar l’acció de recuperació primera ha de ser la propietat, i evidentment, la 

investigació policial que pugui portar a intervencions concretes per actuar. Ho hem dit per 

sempre. Hem sentit dir-ho. Aquest és el principal problema de seguretat que té la ciutat en 

general, el districte de Ciutat Vella en particular, i molt específicament el barri del Raval. És 

un tema que és absolutament dramàtic i comparteixo i em sento solidari amb totes les 

expressions de tots els ciutadans que ho han de patir.  

Ahir mateix, mirin, estàvem reunits precisament amb el fiscal provincial de Barcelona i amb 

el fiscal especial contra la droga, estàvem reunits amb el viceministre de Justícia de 

Colòmbia, que ens explicava d’on venen ells. I hi teníem un intercanvi, és més, feia una 

intervenció que el fiscal antidroga d’aquí deia: «Nos está usted hablando de nuestro futuro». 

Vull dir que, per tant, vol dir que si nosaltres hi posem remei, aquest és un tema que ens 

acapararà en els propers anys. És el principal problema de seguretat que tenim.  

Després tenim els altres problemes aquests de la delinqüència de baixa intensitat, del tema 

dels furts, però el tema greu, greu, greu és el criminal negoci de la droga. I aquí ens hi 

empenyerem. I estem demanant també a qui ha de modificar el Codi Penal, que aquests 

temes siguin abordats per qui els ha d’abordar, que és el Congrés dels Diputats i els partits 

polítics que tenen representació en els diversos grups parlamentaris.  

A nosaltres, què ens toca? Doncs fer el que ja estem fent: intervenir a demanda. Quan els 

veïns ens demanen, els nostres policies hi van, aixequen actes. Aquestes actes són 

presentades davant del jutjat i diàriament –podria dir diàriament– hi ha intervencions de 

desmantellament de narcopisos. En tenim diàriament en el nostre districte, és a dir, els hi 

podríem posar tots els exemples concrets.  

En el cas concret de Reina Amàlia, he contestat el correu que vostès em van enviar i, per 

descomptat, no tinc cap tipus de problema en poder tenir una reunió amb la comunitat de 

Reina Amàlia i amb els representants policials, perquè els expliquin què és el que estem 

fent. Ja ens va bé, aquesta queixa. Ens va bé aquesta queixa perquè també ens dona més 

força a l’hora de plantejar un tema que en molts aspectes ens desborda. Lamentablement 

ens desborda.  

El tema de la droga pot anar lligat a uns altres aspectes que s’han parlat aquí, el tema de la 

marginalitat o el que sigui, però és un tema que nosaltres l’hem d’afrontar i no ha d’haver-hi 

cap tipus de complaença amb el tema aquest. També venim d’una història d’un cert 

papanatisme al voltant de la problemàtica de la droga i de aquellos barros trajeron estos 

lodos. Per tant, hem de ser molt conscients també de que hi ha hagut una certa mirada cap 

a una altra banda quan s’abordava el tema de la droga.  

I quan dic que el tema de la droga, dic el tema de la droga en la seva totalitat. Hi ha hagut, 

per exemple, un tema de permissivitat absoluta respecte al comerç del haixix que ens ha 

portat on ens ha portat. Una gran part del negoci criminal es produeix en la producció ja no 
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només a la ciutat de Barcelona, sinó arreu de Catalunya i d’Espanya del tema de la 

marihuana. I aquí hi ha hagut una certa mirada cap a un altre cantó.  

És més, països que van anar molt lluny en el seu moment estan tornant i poso l’exemple 

d’Alemanya o de Bèlgica. I hem alertat també, i jo ho he dit també, que si també depèn, 

tancarem els clubs cannàbics i lluitarem també contra les tendes que promouen la venda de 

llavors, perquè és l’origen d’una problemàtica que està afectant el conjunt de la nostra 

població.  

Per tant, sàpiguen que en aquest aspecte, en la lluita contra la droga, més enllà de les 

consideracions ideològiques que vostès hi puguin afegir, en la lluita contra la droga, ens hi 

trobaran, perquè és la nostra prioritat número u.  

El Sr. Borja Latorre Campos 

Escoltem molt fum i moltes paraules, però el que necessitem és fets. Coordini’s ja amb 

Mossos d’Esquadra, amb Generalitat i tanqui els narcopisos. Menys Fórmula1, menys Copa 

Amèrica i més recursos pel barri i tanqui els narcopisos de veritat. (Aplaudiments.) 

El regidor 

Miri, més fum és el que ha fet vostè, que és desviar i intentar treure altres temes, eh? No, 

no, he dit això, (veus de protesta) he dit menys fum del que… efectivament. Efectivament, li 

estic dient… Li he dit perfectament. Evidentment, coordinació policial tota, tota i estem 

diàriament en el dia a dia col·laborant amb els cossos policials que treballen al territori, el 

cos de Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana, que a més interacciona amb els veïns.  

Tenim els equips de policia de barri que fan la feina d’acompanyar els veïns en les 

problemàtiques de seguretat que tenen, però tenim els equips d’investigació i d’informació 

que diàriament fan atestats que porten a la judicatura per poder armar les acusacions contra 

la gent que incompleix la normativa. Per tant, de fum, res.  

Ara, instruments, els que tenim i els utilitzarem i en demanarem tenir més i explicar que 

també hi han temes de molt de fons que no depèn exactament de nosaltres. Però pel que 

respecta a nosaltres, intentarem fer-ho el millor possible. Però evidentment aquest és un 

tema que no és d’avui ni es d’ahir. Portem una llarga lluita contra la droga en el nostre 

districte i en els nostres barris i el seguirem tirant endavant.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Rosa Pérez Vallverdú, però com que no es 

troba a la sala, llegirà la seva pregunta al final. A continuació, dona la paraula a l’Elena 

Barreno Alemany, a qui comenta que ha pogut entrar.  

La Sra. Elena Barreno Alemany 

Sí, gràcies. Bé, gràcies a l’Ivan i a la Maria José, que ha baixat a rescatar-me. Part de raó 

tenien ells, eh? Vaig sense carnet d’identitat.  

Bé, bona tarda, torno i tornaré –ara m’ho apunto perquè si no me’n vaig per les rames– 

torno i tornaré fins a aconseguir que el que es va crear per a la gent gran sigui per la gent 

gran. Malgrat els consells que li dona algú del seu partit, no ho sé, perquè diu que aquest 

senyor està a favor d’ells. Això no és dependent de qui governa. Ve d’allò que és correcte i 

que és legal.  
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Vaig tenir la sort d’anar a visitar els horts del barri del Polvorí. M’he de treure el barret. El 

que cuida d’allà és el mateix que es cuida de nosaltres, que gràcies a aquest senyor, perquè 

si no, ja estaríem a l’infern. Amb la boca oberta, em vaig quedar. Molts em dieu una 

resposta a la carta que vaig dirigir a l’alcalde, amb paraules textuals vostres: «Novament 

reitero la necessitat d’una bona convivència entre els diferents usuaris dels horts del Jardí 

Sant Pau del Camp. Sé que no és fàcil, però crec que correspon a tots fer esforços per tal 

que això sigui possible. Per part de l’Ajuntament del districte, intentaré sempre que sigui 

així.»  

Doncs bé, ja que ho intenteu, doneu una sola parcel·la al tal senyor Òscar, que és el que 

cobra, i les altres per la gent gran, perquè pel que ensenyen en tenen de sobre, amb una. 

Qui són ells, penso jo, per negar el pas als equips de neteja? En nom de l’Ajuntament, 

dient… I aquella noia va marxar, clar, amb la camioneta aquella va marxar, si li van negar 

l’entrada. Va dir: Menys feina per mi, clar. Això és bona convivència?  

En el Polvorí, em deia un usuari: Aquí tenim una parcel·la que és del col·legi. I jo li pregunto: 

Quin col·legi? No és un col·legi, bé, o és algo així. És una associació de nois i noies de 

diferents capacitats. Segueix: «I jo», em diu aquest senyor, «jo i ell», marcant a un altre que 

havia allà, «ajudem en tot allò que podem. Són extraordinaris», em diu referint-se a aquests 

nois. No, encara no he obert la boca, jo, encara no la tinc tancada de veure com funciona 

allà.  

Aquí és tot al contrari. Tots intentem fer i jo hi he escrit «fotre fora» però no, dic: Fer fora tots 

els grans. Quants cops hem sentit els noms? Oscar, Blanca, Roger, que remenen l’olla. Tan 

de poder tenen?, jo pregunto. Comencem, si voleu convivència, una parcel·la per a cada 

persona, inclòs ells.  

Si no teniu llista de gent gran, jo la vos donaré, jo la vos donaré. Ara mateix us podria donar 

la llista i el teléfono. Bé, fins el setembre que tornaré a venir aquí. A veure, no cal que un 

contesteu perquè ja ho sé, la resposta. Fos jo, ja sabeu el que contestareu. Per tant, jo em 

quedo contenta amb que hagis escoltat, o hagueu escoltat, per dir-ho així, però no, no 

podem seguir així, eh? Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Encantat d’escoltar la senyora Barrero i per tant també de contestar-li, ni que sigui per 

acusar rebut de la seva , que és queixa reiterada, respecte la que ens ha anat formulant 

sovint.  

Aquí hi ha un procediment de gestió de les terrasses que, a més, no sé com funciona el cas 

del Polvorí, però he vist que sí, que el Polvorí també, a banda de que pugui anar-hi la gent 

gran, doncs en aquest cas hi havia gent, el que vostè ha dit, de diferents capacitats. Doncs 

aquí tenim una parcel·la (veus de fons), bé, que estan també gestionades i discutides amb 

una entitat que li agradarà o no li agradarà, però que és una entitat ben representativa del 

Raval, que es diu Tot Raval. I, per tant, amb ells hem arribat a aquest acord i en aquest 

conveni.  

Després de totes maneres, i a més ho hem fet perquè hi hem anat allà, hem mirat de quina 

manera podíem millorar els elements de convivència i corregir les disfuncions que es 

produeixen. I ho seguirem fent. A veure si d’aquí al setembre podem millorar aquests 
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elements de convivència i al setembre, quan vostè vingui, dons les coses hagin millorat una 

mica. Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al senyor Miquel Prats.  

El Sr. Miquel Prats 

Bona tarda regidor, gerent, comissariat i consellers. El meu… A la nota prèvia us he enviat 

dues preguntes. Una seria molt molt senzilla. Bé, una és una pregunta, l’altra és un petit 

text. Una és la pregunta que: Quin és el pla que teniu des de l’Ajuntament, dintre del Pla 

d’endreça, pels carrers Joaquín Costa, amb els carrers del voltant, plaça dels Àngels, –com 

es diu això?– la Lluna, carrer del Carme, la plaça del carrer Doctor Dou? Voldria saber quin 

pla o quina idea teniu prevista dintre del vostre Pla d’endreça per aquests barris del Raval 

Nord, que aquests dies estem realment començant a patir el que és la sobreafluència de 

gent.  

Segona cosa, vull expressar la meva solidaritat absoluta amb el Borja i amb els veïns de 

Reina Amàlia. (Aplaudiments). 

I acabaria per llegir un petit text per dir que avui estem aquí per parlar, o estic aquí en 

representació de vàries associacions, per parlar d’una qüestió que ens afecta a la nostra 

vida diària: l’ús de l’espai públic que fan les terrasses de la nostra ciutat. Com a veïns i 

veïnes del barri, tots gaudint de la vitalitat que les terrasses aporten als nostres carrers i 

places, creen vincles i fan xarxa comunitària. Cohesionen els nostres barris ens donen 

seguretat i també ens donen feina, però també experimentem com a veïns i veïnes diverses 

problemàtiques que poden sorgir quan aquestes no estan ben regulades o no compleixen la 

normativa existent.  

En els darrers anys, l’augment exponencial del nombre de terrasses, segons dades de 

l’Ajuntament, ha estat de 2.000 a 7.000 terrasses en els darrers vint anys. Ha transformat de 

manera significativa l’espai públic, sovint per fer-lo rendible només als negocis, en detriment 

de la qualitat de vida dels veïns i les veïnes. El soroll, les barreres a la mobilitat, l’ús 

excessiu d’espais comuns o la reiteració d’incompliments són només algunes de les 

preocupacions que hem escoltat i denunciat.  

Com a mostra, un botó. Hi ha un bar allà, si sortim al balcó ho veurem, jo ho acabo de mirar 

a l’Open Data, té permís per vuit terrasses. Jo n’acabo de comptar 35, només un. En tota la 

plaça, hi ha quasi 80 terrasses. És un tema que potser… Perdó? Taules, sí, clar. Taules, bé, 

també el permís era per vuit taules, regidor. Gràcies per l’apunt.  

Diverses entitats socials i veïnals, estic aquí amb representació principalment de la que jo 

represento, la Xarxa veïnal del Raval, però també moltes associacions pertanyents a la 

FAVB, busquem, mitjançant una iniciativa ciutadana, portar al plenari de la ciutat una 

proposta d’una nova ordenança de terrasses que doni solucions a les diverses 

problemàtiques que hem detectat i que enumero a continuació.  

Reducció del soroll establint horaris que respectin el descans dels veïns, especialment en 

els dies laborables. Millorar l’accessibilitat garantint que totes les persones puguin moure’s 

lliurement, sense obstacles per les voreres o les places. Repartiment just de l’espai públic 

assegurant que les terrasses poden conviure amb altres usos públics com jugar, caminar, 

socialitzar o poder dormir al teu llit. Aturar els incompliments –us torno a ensenyar el que 
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tenim aquí davant– aturar els incompliments. No pot ser que pagant multes es pugui seguir 

incomplint la normativa de forma reiterada.  

Volem demanar als grups polítics aquí presents que coneixen aquestes preocupacions –ens 

hem reunit amb molts d’ells– que les estudiïn i que valorin aquesta iniciativa i participin en el 

debat públic. I quan aquesta iniciativa, si sortosament arriba al plenari de l’Ajuntament, 

prenguin decisions prioritzant el bé dels veïns que volem viure als nostres barris.  

I a tots els que esteu aquí, us emplaço a que signeu el plec que hem de presentar fins 

arribar a tindre 15.000 firmes perquè aquesta iniciativa es pugui parlar en el plenari de 

l’Ajuntament.  

Volem una nova ordenança de terrasses, No anem en contra de ningú, no anem en contra 

dels negocis, no anem en contra de les terrasses. Volem un espai públic compartit i 

compatible amb la vida. Volem terrasses que ens deixin passar, que ens deixin jugar, que 

ens deixin dormir. Volem unes terrasses per als veïns. Gràcies. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor 

Bé, hi havia la primera part, que era les mesures concretes que el Pla Endreça té previstes 

per aplicar el carrer Joaquín Costa. I dir-los que, primer, les dades, concretament en aquest 

carrer, però també en general en el barri i en el districte, hi ha hagut una millora important 

en els estàndards de neteja en l’últim any. I aquest és un tema que, a més, es comprova 

perquè és previ a la signatura de les certificacions perquè es puguin pagar les contractes. 

Per tant, crec que aquest és un tema en el que hem avançat de manera positiva.  

I el pla estableix la neteja com un dels àmbits prioritaris d’actuació del manteniment de 

l’espai públic. I al carrer Joaquim Costa, com en la resta de ciutat, els serveis de neteja es 

despleguen en tres nivells: una pauta general de neteja, que inclou l’escombrada manual, la 

neteja amb aigua, repàs de contenidors i recollida de mobles. Després, un segon nivell, que 

són les brigades de barri, adaptades a les necessitats específiques del barri. Actuen com a 

reforç de la intervenció ràpida per abordar casuístiques concretes i àmbits específics. I 

després programes especials com poden ser la recollida de fulles i la neteja de tanques.  

S’han reforçat més tres aspectes claus: la neteja amb aigua freàtica, especialment en punts 

amb molta presència d’orins durant l’estiu, la neteja dels espais verds i la neteja de pintades 

de parets i de mobiliari urbà.  

Els temes més concrets, doncs, amb la seva associació, si vol, un dia ens podem asseure i 

recollir els suggeriments que se’ns puguin fer. Però repeteixo, jo crec que tenim un servei de 

neteja ben dimensionat i a més amb uns responsables sobre el carrer per anar recollint els 

elements de millora que es puguin produir.  

I pel que fa al tema de la normativa de terrasses, bé, primer ja saben vostès que el nostre 

districte ha sigut pioner en la retirada de terrasses, aquelles de multiinfractores. I seguirem 

en aquest tema i amb un pla d’inspecció, doncs que el reforçarem i que a més ho estendrem 

en el conjunt de la ciutat.  

Respecte al tema de la normativa, seguim amb atenció aquesta iniciativa popular que ha 

presentat la Federació d’Associació de Veïns i si es dona el cas que prosperi la iniciativa, es 

farà el debat pertinent en els diferents òrgans municipals.  
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La presidenta dona la paraula al senyor Serafín Picallo Botana.  

El Sr. Serafín Picallo Botana 

Bona tarda. A veure, en principi, pel que veig tots estem igual. Neteja passatge Sant Bernat, 

fastigós. Plaça Terenci Moix, no podem dormir per culpa la merda de la pista de bàsquet. A 

les 6 del matí comencen a jugar, però estan tota la nit. Comencem a tindre un altre cop 

venda de droga, indigents, la gent que venen amb els carros que venen ferralla i comencen 

d’una a tres de la tarda cada dia allà mateix, a la plaça i al carrer nostre, al passatge Sant 

Bernat, a donar cops el que porten per ficar-lo a dins del carro. No podem dormir.  

Tema del CAP, per què no pugen ja dos metros la valla per estalviar als que venen a robar, 

que salten la valla? Els que roben les bicicletes, venda de drogues. Això fa quinze anys que 

estic venint aquí i fa quinze anys que els ho estic dient. Hi ha robatoris, hi ha baralles, hi ha 

de tot. Han arreglat una mica el carrer. Vam demanar a Regidoria, si us plau, que no 

posessin uns bancs. En lloc de bancs, van posar unes cadires. Aquestes cadires les tenim 

sota, diguéssim, les finestres nostres. Aquestes cadires solament serveixen perquè els de la 

droga s’asseguin amb la droga, venen droga, venen els indigents, fan orins, altres coses.  

Després tenim el lavabo de la plaça, que hi ha dos o tres dones prostitutes que el fan servir, 

diguéssim, com si fos, bé, per les seves coses. La gent no podem dormir, no és un 

problema d’ara. Això ho saben a regidoria, el saben tots. Fa molt de temps que vinc.  

Jo, l’únic que demano és donar les gràcies a algun agent i, a més, els cossos de seguretat, 

tant Guardia Urbana com Mossos que ens ajuden amb tot lo que poden, però moltes 

vegades estan lligats de mans i no poden fer més que del que fan.  

Si us plau, hi ha gent que han d’anar al metge o van al metge per problemes de no poder 

dormir totes les nits. Jo em fico a dormir a la una, les dues. A les dos i mitja ja m’he de 

llevar, perquè estan en botelló, estan jugant al bàsquet, perquè al basquet son la una, les 

dues, las quatre, les cinc, les sis i clac clac clac, pum, clac, clac, clac, pum! I comencen a 

cridar. Venen els filipins a les set del matí. Són les vuit, se van els que estan a les set i 

començaran a vindre els altres. No podem dormir, no podem estar…  

Si us plau, després d’això de les obres aquestes que heu fet, mireu, em van dir que al final 

no posaven les cadires, el jefe de obra i els que van vindre de l’ajuntament. Això va ser un 

dimarts. El dimecres venia a l’Ajuntament a fer fotos. Com que feien fotos van dir posem les 

cadires i demà o demà passat, si fa falta, les traiem. Si us plau, traieu-les. Solament serveix 

per això, pels indigents, pels que estan amb la droga. Hi ha fotos que es fiquen allà i es 

insuportable.  

I apart d’això, els filipins que venen i posen el menjar, o sigui, beguda i tot allà. I els del 

botelló. O sigui, no podem dormir. Si us plau, mireu de fer alguna cosa. Ja dic, gràcies a que 

Guardia Urbana i Mossos estan fent tota la feina i ens estan ajudant a tot el que poden, però 

es que es insuportable. Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Sí. Home, una part de la resposta ve a la reflexió final que vostè fa. Diu: «La Guàrdia 

Urbana i els Mossos d’Esquadra fan el que poden». Efectivament, doncs, també és el 

conjunt de l’administració que fan el que poden i, per tant, saben que hi ha hagut un 
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increment de la presència de la Guàrdia Urbana i també del cos de Mossos d’Esquadra per 

controlar aquests espais.  

Aquí hi ha un tema que és l’apel·lació al civisme individual de cadascú. La policia pot estar-

hi present, però si després això s’embruta, té moltes dificultats. Coneixem perfectament la 

situació i, per tant, mirarem de posar-hi remei. Jo crec que a mida que anem urbanitzant tot 

el conjunt no tan sols de la plaça de Terenci Moix, sinó tot el conjunt també de la plaça dels 

Àngels i dels entorns del CAP, aquestes coses milloraran. Hi ha els serveis que vostè ha 

explicat.  

El tema de les cadires, compte, perquè si ha posat que traiem les cadires i hi posem bancs, 

la situació ja li dic jo que serà molt pitjor, perquè a més d’asseure-s’hi, s’hi dormiran. I, per 

tant, ojo amb decisions que encara acabarien possiblement agreujant el problema.  

Aquí tenim un dispositiu que li diem Civites, que és un dispositiu de, a més de la Guàrdia 

Urbana i els Mossos d’Esquadra, la presència policial, es fa conjuntament amb els serveis 

de neteja i que intervenen –vostè ho haurà vist– diàriament a la plaça amb la voluntat de 

normalitzar l’espai i també de fer una atenció a les persones vulnerables que hi fan el que 

diu la pernocta, que hi dormen. L’equip destinat al dispositiu d’intensificació de la 

convivència té l’objectiu de corregir –i així ho fem– les conductes incíviques i ha establert la 

plaça com un dels seus espais prioritaris.  

I també està present, i això també ho veurem, que és el Grup de Delinqüència Urbana, els 

GDUs, i també les unitats corresponents de Mossos d’Esquadra, que són el personal de 

paisà que intervé per fer les detencions de les persones que cometen activitats delictives.  

I després hi ha una comissió de seguiment periòdica amb el Consorci Sanitari per analitzar i 

actuar amb relació a les dinàmiques del CAP Lluís Sallés, és a dir, l’antic CAP. I perquè pel 

que fa al nou CAP, aquesta actuació correspon a la Generalitat de Catalunya. Ja hem cedit 

l’espai. Ara és responsabilitat de la Generalitat adequar l’edifici i posar en marxa el nou 

CAP.  

El mes de març es van licitar les obres de construcció i també es preveu que comencin a 

finals de juliol o al mes de setembre. I pensem també que estigui en funcionament el CAP a 

l’any 2027. Per tant, serà un espai endreçat, ordenat, que de ben segur millorarà també 

l’entorn.  

A més, aquesta obra del CAP vindrà acompanyada de la renovació integral de la plaça dels 

Àngels, que inclourà la incorporació de zones verdes, d’espais d’estades amb bancs, on 

correspongui amb cadires i una terrassa mirador oberta a la ciutadania. Aquesta 

transformació té l’objecte… té l’objectiu de fer la plaça més agradable i funcional per als 

veïns.  

I després l’edifici que hi ha a la plaça Terenci Moix, que també veurem un edifici en aquests 

moments està pendent d’acabar de definir el seu ús. Nosaltres desitgem que sigui un espai 

per activitats formatives i educatives lligades a la música. El nostre és un districte que té una 

llarga experiència d’activitat i d’escoles musicals i pensem que podria ser un espai per, 

precisament, donar una oferta fonamentalment a gent jove per poder fer aquest tipus 

d’activitat.  
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En definitiva, aquest eix de les places aquestes, de la plaça Terenci Moix, la plaça dels 

Àngels i els carrers com el que vostès ara estava referint de Sant Bernat i tal, doncs jo crec 

que tot això anirà a millor.  

En el dia a dia, seguirem fent el que vostè està dient ja que es fa. Bé, però si convé, doncs 

també incrementarem. Més presència policial, més presència dels serveis de neteja, també 

dels agents cívics i per combatre la delinqüència, doncs també les unitats especialitzades 

per lluitar contra aquest tipus de delinqüència. 

El Sr. Serafín Picallo Botana 

A veure, el tema d’això de la plaça és que fins que no es tanqui la plaça, allà no podrem 

viure.  

El següent tema. No volem que posin bancs, és que volem que treguin les cadires també. O 

sigui, els bancs ja no fan falta perquè miri, els negres aquestes quan venen amb el carro 

aquest, vale?, que venen 14-15 persones cada dia, a part del soroll i tot això, es fiquen a 

dormir al terra, sota les finestres nostres. Això és cada dia. Ho poden comprovar d’una a 

tres cada dia.  

I després és el que estem dient. A veure, lo de l’edifici de la música està mateix davant del 

CAP. No és que el CAP sigui l’edifici de música. L’edifici de música és el que han ocupat 

varies vegades que jo, com veí, hem denunciat moltes vegades i hem hagut de vindre a 

tapiar, diguéssim, un altre cop, cada vegada que el tornem a obrir.  

I llavors, a veure, la neteja. No sé per què, nosaltres carrer la Verge, el CAP i el carrer 

nosaltres, es netejava matí i tarda… i nits, tarda-nit. Val? El carrer de la Verge es fa, al CAP 

es fa i al nostre alguna vegada si ens toca, a la nit es reguen. Però es que hi ha, no sé per 

què, es veu que el nostre carrer als dissabtes no existeix, perquè jo he parlat amb la gent de 

neteja i m’han dit que el dissabte a la tarda-nit el nostre carrer no existeix ni per regar ni per 

netejar. Si us plau. Gràcies.  

La presidenta demana no estigmatitzar col·lectius específics per nacionalitat o origen. A 

continuació, dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor 

A veure, ja li hem dit aquí. Incrementarem aquests elements de neteja. Recollim aquesta 

observació que feia vostè respecte la neteja els caps de setmana i, per tant, inclourem si 

convé també els elements de correcció.  

Pel que fa referència al que vostè en diu l’edifici de la música, encara hem d’acabar de 

concretar el seu ús. Evidentment, tenim ja el projecte. No tan sols tenim projecte, sinó que 

tenim pressupost i, per tant, també esperem que puguem també ben aviat elaborar el 

projecte i començar les obres. En qualsevol dels casos, garantim que no hi haurà ocupació 

d’aquest edifici. 

La presidenta dona la paraula al senyor Pere Ortega Andreu.  

El Sr. Pere Ortega Andreu 

Bé, gràcies a tots. Bona tarda. Bé, jo simplement ara quan escolto aquests temes, el primer 

que ha començat el senyor Aureli, com els del carrer Amàlia, bé, el meu és un tema petit, 
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particular, però jo crec que greu, perquè simplement parla d’un altre gran problema que és 

l’assetjament immobiliari i les il·legalitats relacionades amb obres, tan simples.  

Jo visc al carrer Comtal. Llavors, el 2017, ja vaig començar a denunciar unes obres il·legals. 

Jo tinc un 6 per cent d’aquella finca. Un grup inversor va arribar i va comprar el 94 per cent. 

Llavors va començar a fer impunement obres en tot l’edifici, que jo vaig denunciar, fins i tot 

via la comunitat de propietaris, perquè era encara president. Després ja no ho he pogut ser 

mai.  

Bé, he tingut atenció per part de l’Ajuntament i de les persones responsables, però no he 

tingut solucions. Fins i tot, o sigui, l’incompliment de l’ITE. Jo soc tècnic, l’he buscat. En 

totes les actes, demostro la meva intencionalitat i, al final, he hagut d’anar a via judicial 

particularment, i estic aconseguint que com a mínim alguna cosa amb relació a l’ITE es 

pugui fer. Però bé, encara no tinc el judici. Em retarden…  

Això ja són temes concrets. El 2017, aquestes obres il·legals. Això parlo del carrer Comtal, 

però es podria extrapolar a Estruc 3, que és la mateixa finca, Estruc 5 i Estruc 7. Aquest 

grup inversor ha comprat tota una gran part de la illa de Comtal-Estruch. Els pisos estan 

buits i fan impunement, repeteixo, el que volen.  

Darrerament, aprofitant el pont de la Constitució, en un espai privatiu que pertany a la meva 

unitat i a una de les seves unitats, el pont de la Constitució, obren una nova porta i la 

denuncio. Obren una nova porta quan en aquell espai ja no és comunitari, sinó ús privatiu 

de dos unitats. Són dues unitats, només haurien d’haver-hi dos portes. Faig aquestes 

denúncies. Les he reiterat dos vegades i tampoc he tingut cap mena de resposta.  

Vull dir, jo simplement no sé, però vull fer conèixer la meva situació. Tornaré aquí. També 

em canso de vegades i vaig perseguint per altres formes. Aniré tornant reiterativament. Però 

és això. No sé què pot fer l’Ajuntament per ajudar-me en aquesta situació, que segur que 

allà estic sol. Hi ha molts metres quadrats, però estic jo sol lluitant contra això. És molt 

probable que dins del districte hi hagin altres casuístiques semblants.  

També sospito que es van comercialitzar en unes particions del principal segona. Hi ha 

moltes irregularitats que passen i que queden impunes, perquè allà no entra ningú gairebé, 

més que jo i els altres propietaris.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Gràcies, senyor Ortega. Coneixem i entenem profundament la seva preocupació per 

aquestes obres il·legals del carrer Comtal, número 9 i també les molèsties que això ha 

generat. Hem iniciat diversos expedients de disciplina urbanística per abordar aquestes 

infraccions i suposo que en té coneixement de tots ells.  

Primer, per les obres sense llicència, que va ser en aquest cas un enderroc d’envans, que 

estan aturades des de fa anys i pendents de legalització. S’han imposat quatre multes 

coercitives per un import global de 9.000 euros.  

Per obra sense llicència al principal, pendents de legalització, s’ha fet un expedient 

sancionador per import de 15.000 euros i s’han imposat dues multes coercitives per un 

import global de 3.000 euros.  
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I tercer, per ordres de conservació de la finca, s’han imposat 6 multes coercitives per un 

import global de 14.500 euros. Recentment, a més, ens han presentat un projecte per fer 

una piscina al principal, que ja hem informat negativament per incompliments urbanístics.  

Entenem la gravetat de la situació i reprendrem el tema per valorar l’estat dels expedients i 

de les obres i estem compromesos a assegurar que qualsevol actuació il·legal sigui 

sancionada adequadament.  

Per tant, donem trasllat també d’aquest tema als nostres serveis d’inspecció i de llicències i 

estarem a sobre del tema. Precisament aquest dematí jo mateix hi he estat per un altre 

tema, més lligat al tema de l’activitat comercial en el carrer Comtal. Per tant, el carrer 

Comtal és un tema que també ens preocupa d’algunes derives que hi han hagut que de cap 

de les maneres voldríem que es consolidessin.  

Per tant, estem sobre el tema i, repeteixo, demanarem als serveis tècnics que es posin en 

contacte amb vostès per veure de quina manera podem anar fent el seguiment d’aquesta 

qüestió que ja li repeteixo que coneixem.  

El Sr. Pere Ortega Andreu 

L’única cosa que volia dir és que d’aquestes sancions pel manteniment de la finca em 

reverteixen a mi com a… No són directament a Nispa Spain, que és el grup inversor que en 

concret té la propietat del 94%, sinó que a més a més van dirigides a la comunitat. I llavors 

jo que puc testificar, o sigui que soc tècnic, que persegueixo l’ITE des de que van aparèixer 

en aquesta finca, des del 2000, des que es va incomplir la normativa de l’ITE a la finca 

aquella, que va ser el 2016, doncs, i encara no el tenim. Ara hem començat, però via el 

judici. Jo continuo rebent, com a part de la comunitat part, d’aquestes sancions.  

I crec que és… que hauria de trobar-se una mesura perquè això caigués a sobre dels que 

estan boicotejant qualsevol actuació dins de la legalitat. Perquè el que jo demano allà és 

seguir la legalitat, que es segueixi la legalitat i que no tinguin aquesta impunitat que crec 

que és palesa.  

El regidor 

He de dir que contactarem amb vostè també, però la sanció aquesta que repercuteix sobre 

el percentatge de participació que vostè hi té. Repeteixo, contactaran amb vostè i espero 

que puguem analitzar aquest tema amb els nostres serveis.  

La presidenta dona la paraula al senyor Adrià Fernández Beltrán.  

El Sr. Adrià Fernández Beltrán 

Molt bona tarda. Veureu, vinc perquè tinc un senyor que s’ha instal·lat a sota de casa des 

de fa dos anys. Té una capacitat de cridar increïble i s’està la immensa majoria d’aquests 

anys cridant durant vuit hores cada tarda. Una persona que potser s’instal·la a les quatre i 

s’està bevent alcohol a la via pública i fent escàndol públic durant això, fins la una de la nit, 

fins les 12.  

El problema s’ha anat cronificant des que va aparèixer. Bé, els veïns van començar a fer 

una sèrie de moviments amb Serveis socials, amb Guàrdia Urbana, evidentment, xerrant 

amb ell. Tot ha resultat ser bastant estèril i fins que fa poc he començat a transcendir el 

tema una mica amb l’Ajuntament, amb vosaltres i tal i qual, no he vist la intensitat de la 

Guàrdia Urbana suficient com per alleugerar o revertir el problema.  
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Aleshores durant tot aquest temps, dos anys que cada tarda o pràcticament cada tarda hem 

tingut malestar i, bé, el meu pis és molt exterior, jo l’he patit especialment. A mi 

personalment m’han donat molt per parlar amb la Guardia Urbana, per veure amb certa 

impotència com…  

Bé, o a mi se m’ha generat una sensació que el tractament, al carrer Unió, per exemple, 

amb Santa Margarida no és el mateix que amb les Rambles, o que en altres zones de 

Barcelona. Com es crea una espècie de vasos comunicants amb altres zones en què sí es 

fa més pressió per alleugerar el soroll, els crits o el consum d’alcohol a altres zones de 

Barcelona. I aquí al Raval no es pot o no es vol o no es pot controlar aquest aspecte. I això 

genera un efecte crida cap aquí d’aquest tipus per problemes de convivència.  

Aleshores, bé, una frase molt significativa que em van donar a la comissaria, una 

d’aquestes tardes que vaig anar a queixar-me i a veure si podríem regular o demanar, si us 

plau, a aquesta persona en concret que no cridés o que ens deixés una mica de tranquil·lets 

durant unes horetes és que l’agent en qüestió em va contestar que “si al Raval ens 

paréssim, cada cop que hi ha escàndol públic i consum d’alcohol no passaríem de la 

cantonada”. Aquesta frase em va semblar per emmarcar, perquè delimita el problema el 

Raval. És indicativa de que altres zones sí que es fa, i això per mi és el que seria el que fa 

que al Raval es compliqui la cosa.  

He de dir que el problema aquest en concret s’està arreglant una miqueta ara des de fa una 

setmana, però clar, després de dos anys. Pues vinc a, no ho sé, animar-vos a l’Ajuntament 

o Guàrdia Urbana, Serveis Socials, que per altra banda Serveis Socials m’han semblat una 

institució bastant hermètica quan he anat a intentar solucionar el problema d’aquesta 

persona. O a que intercedissin o a que no sé o que l’ajudessin o que li fessin alguna 

història. No sé, em va semblar molt hermètica i molt inaccessible.  

I bé, en aquest aspecte no tinc gaire més a dir, simplement dos anys de crits i de molts 

insults.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor 

Sí. Sap vostè que hem estat sobre aquest tema i em sembla que ha vist dos consellers del 

districte. S’han reunit amb vostè per analitzar aquesta problemàtica que, per altra banda, 

malauradament, és una problemàtica comuna a diferents espais del barri del Raval. Sembla 

que el Raval té una conflictivitat molt específica i que no és d’ara. Que ve d’anys i que poc a 

poc intentem també de quina manera l’hem de reconduir.  

Hi ha la problemàtica de la droga aquí hem pensat, del consum i del que la droga també 

ocasiona en una part important de la nostra població. I no falta que els recordi què va 

passar els anys vuitanta i en els anys dels anys noranta. I aquesta és la lluita nostra.  

I ho he dit en la primera intervenció, quan hem parlat del tema que es plantejava del carrer 

Reina Amàlia, doncs de la necessitat d’ajuntar esforços per lluitar contra això. 

Després hi ha el tema de la vulnerabilitat i del sensellarisme. I aquí hi ha un tema que, 

evidentment vostès són unes molèsties que no tenen perquè suportar, però he de dir de 

molt difícil reconducció. És més, vostè parla del carrer Unió. Hi ha exemples aquí, en el 

mateix entorn de la plaça Bonsuccés, de la plaça Vicent Martorell, d’actuacions que hem fet 
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continuades, de gent que crea inseguretat com a conseqüència de problemes com aquest 

que vostè explica, que són problemes de salut mental, en definitiva.  

I per tant, és més, també tenim dificultats a vegades, inclús arribat el cas, hem instat 

expedients d’ingrés involuntari en establiments psiquiàtrics que perquè les ordenés la 

fiscalia. És a dir, que aquest és un cas, per exemple, doncs si això en el futur es pogués 

repetir, intentaríem muntar un expedient i dirigir-nos a la Fiscalia perquè la Fiscalia pogués 

ordenar un ingrés no voluntari.  

I això ho saben vostès que és un ingrés també limitat en el temps i que la problemàtica 

difícilment també l’erradicaríem. Per tant, doncs, hem de treballar de manera conjunta per 

poder-los anar solucionant. Aquest diàleg que té amb els consells del districte doncs 

demano que el continuï tenint, i per descomptat, la presència i la relació amb la Guardia 

Urbana més enllà d’alguna frase desafortunada a la que vostè també ha fet referència en la 

seva intervenció.  

El Sr. Adrià Fernández Beltrán 

Li agraeixo l’atenció. Però bé, simplement volia aprofitar, ja dic que aquest problema està en 

vies de solució. Ho aprecio així, de moment, però, bé, li volia transmetre la sensació que el 

Raval… la resta de regions ens envien els seus problemes. I puc parlar, d’això, d’aquest 

senyor que a les Rambles, en dos minuts el desallotgen, i entra al meu carrer, o d’un altre 

indigent que potser m’he trobat fent un cafè i que m’explica que ve de no sé quina població i 

la Policia Municipal li ha pagat el bitllet d’autobús per venir aquí al Raval.  

No sé si això com si us toca a vosaltres o si li tocaria a la Generalitat, intentar no crear 

aquests vasos comunicants en què unes són més afectades per problemes que altres 

regions expulsen. Simplement volia dir això.  

El regidor  

Sí, a veure aquí exposa vostè una problemàtica que també hem posat de manifest: 

Barcelona és el contenidor d’una gran part del conflicte social del país. I a vegades aquest 

contenidor és conseqüència de qui ha de fer també els petits contenidors que puguin haver-

hi en l’entorn no funcionen.  

I està clar, Barcelona fa un esforç, i especialment el districte de Ciutat Vella i especialment 

el Raval, d’oferiment d’alternatives habitacionals, de suport social, que a vegades no tenen 

correspondència en altres parts del territori. I ens hem queixat moltes vegades i està clar 

que això s’haurà de fer un abordatge, com a mínim de caràcter metropolità, per anar 

solucionant aquest tipus de problemes.  

Mentrestant, buscar solucions pal·liatives a la problemàtica com la que vostè exposava 

aquí. Moltes gràcies.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Mary Ibilola. 

La Sra. Mary Ibilola 

Vengo por lo que están hablando aquí, que es un problema de inseguridad, inseguridad, 

inseguridad y inseguridad. ¿Qué tiene ustedes entre mano para solucionar esto? Porque no 

está contando con la gente de pueblo para solucionar esto entre todos. Tenemos problema 

de narcopisos. La inseguridad, robos a las personas mayores, hasta dentro de los pisos, la 

persona que no va, pues sí, entra en sus pisos y le roban.  
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La inseguridad es de tal manera que eso se les va de las manos, porque la ley no está 

funcionando. La policía, estamos pidiendo policía, pero la policía no puede hacer nada si la 

ley no funciona. ¿Qué hace el Ayuntamiento para pedir ayuda para que la ley funcione? Los 

que cometen crimen, los que están causando problemas porque van de libre y los pueblos, 

la gente nomás que tienen que sufrir todo esto.  

El papel del ayuntamiento lo veo un poco mediocre en el sentido de que vamos a poner 

policía, pero qué vas a hacer, la policía, porque la ley no funciona. Pido ayuda a usted, 

señor, porque usted estaba aquí en los 80. Había una ley que se llamaba la ley Corcuera. 

Usted vivía aquí en los 80. Usted sabía cómo salir de esto, ¿por qué no pedimos ayuda 

ahora? Eso se nos va de las manos. La juventud se muere de las drogas, otra vez. No es 

justo, no es justo lo que está pasando aquí. 

Los vecinos están pagando la luz. Hace poco, no sé si el año pasado, en Badalona, hubo 

un incendio que murieron personas necesitadas, vulnerables, ocupan un piso, conectan un 

luz. Eso se explotó, mal hecho. 

Barcelona, en mi barrio, en el Gòtic Sud, estamos viviendo lo mismo. ¿Por qué ponen los 

vecinos contra uno al otro? Pedir ayudas, que funcione la ley. Señor Batlle, usted sabe lo 

que era en los 80 y usted saber cómo se salir del barrio, con lo que hicimos aquí para que 

viviéramos un poco mejor. ¿Por qué tenemos que volver a perder a nuestros chicos otra vez 

en la mano de la droga? Usted no está haciendo nada.  

El ayuntamiento, en vez de perseguir las terrazas, la gente que traen dinero, sé que todos 

estos, los policías cobran sueldo. Los funcionarios cobran sueldo. Ese dinero viene de los 

impuestos de la gente trabajadora, ya pueden ser de Terrassa, los médicos, da igual. Pero 

si no funciona esto, ¿cómo vamos a gestionar todos lo que tenemos entre manos? 

(Aplaudiments.) 

Sacamos de la hipocresía de levantar pueblo contra el uno al otro, que es terraza, que es 

esto. A Escudellers, la mitad de la calle Escudellers está vendido en bloques. Antes era 

barrio de vecinos. Cuando llegué a este barrio, no tenía leche, había vecinos que me daban 

leche. Había alguien que me alquilaba habitación. Usted, el sistema ha manipulado todo. 

Primero lo que hicieron es quitar el derecho de tanteo. Ahora usted está hablando de 

derecho habitacional. Ustedes saben que lo que es el derecho de tanteo. Usted sí que lo 

sabe. Un vecino vivía allí, en una escalera. Si se vende, primero tenía preferencia él. Que él 

lo quitó, que … lo quitó. No quiere nombrarnos, pasan de derecha a izquierda. Estamos 

hablando de pueblo. Dejamos la hipocresía aparte.  

Ya hay tanto pena y mentida que ya no se saca nada por ningún sitio. Donde no hay, no se 

puede sacar nada. Dejemos de dividirnos los unos a los otros. Lo bueno, cuesta. Hay que 

trabajar, hay que contribuir, hay que pagar impuestos. Deja trabajar, quitamos lo difícil de en 

medio, que era la inseguridad. Que la ley funciona, que lo hace, en vez de estar mandando 

policías arriba y abajo, dale máquina para cobrar al momento. Multa o molestar en la 

terraza, se paga. Si no paga, el local.  

Tú has montado una fiesta molestando a los vecinos, paga al momento, porque la mayoría 

de los que están protestando aquí son el que causan el problema, que viven de mierda, 

cómo están robando gente aquí en Barcelona, Barcelona tiene mala nombre. Roba en los 

lockers. Empiezan a matar gente en la calle, ¿qué es esto? Por favor.  
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Sentémonos en una mesa redonda, primero por nuestros hijos. No podemos volver a vivir 

los 80, con la droga que nos está acabando con todo. Dejamos la hipocresía aparte. Si no, 

di la verdad, que esto es así y que el pueblo sepa lo que está pasando. Todos los días lo 

mismo, ¿hasta cuándo? Muchas gracias. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor 

Poder començava la seva intervenció i també ha acabat la seva intervenció, dient també els 

instruments legals que necessitem. I ho hem exposat al llarg de tota la intervenció. Ha 

començat parlant del tema de la inseguretat, però després ha entrat amb el tema de la 

droga. Això és un tema que, de manera recurrent, hem anat tractant amb diverses 

intervencions que hi han hagut en aquesta audiència pública.  

Miri, li hem de dir que nosaltres arribem on podem arribar, però on podem arribar, ho fem 

amb força i amb insistència. Ja ho he dit en moltes reunions que nosaltres hem estat…  

La presidenta interromp un moment la intervenció per un problema tècnic.  

El regidor  

Respecte a l’altre tema, el tipus de temes, hem denunciat. Miri, ara aquí no explicaré la 

meva vida i miracles, però jo porto vint anys en temes de seguretat i els vaig començar a… 

Vaig ser durant set anys secretari de Serveis Penitenciaris, un tema que era d’una 

complexitat extraordinària. Doncs hi ha coses que no s’expliquen. Per exemple, va haver-hi 

una lleugera… Això diem de l’enduriment de penes. Es van alleugerir les penes pels delictes 

contra la salut pública, que és el tema de les drogues. Estem demanant pura i simplement 

que els ho tornin a posar, perquè el tema de la droga és el tema que provoca, en el fons, tot 

el nivell d’inseguretat que ens estem trobant i els nivells d’aquesta marginalitat i de 

problemàtiques socials que van associats amb això.  

I ens hem entrevistat, tan l’alcalde com jo mateix, amb el ministre de Justícia o el ministre 

d’Interior per instar tots que hi hagi aquestes modificacions. I ens hem vist amb els grups 

parlamentaris i ara ho estem fent en el si de l’Ajuntament, amb una comissió en la que hi 

participem tots els grups representats a l’Ajuntament per demanar modificacions legislatives 

que ens permetin tenir instruments més eficaços.  

Abans he dit també, la policia fa la seva feina. Hem augmentat les dotacions policials, tant 

de cos de Mossos d’Esquadra com de la Guardia Urbana. La col·laboració entre cossos ha 

millorat. Estem intervenint també a nivell de les administracions, de les que en diem les 

administracions de proximitat, del món local, per millorar aquests elements.  

Hem millorat també, i aquest és un dels temes que també que contínuament estem en 

relació amb la fiscalia i amb la judicatura per arreglar els temes. Estem parlant també amb 

l’administració sanitària perquè també ens ajudi a millorar, a gestionar millor l’oferta sanitària 

lligada a la problemàtica de la droga. I hem de dir que aquest és un tema que amb entitats 

d’aquí del barri n’hem parlat i en seguirem parlant, perquè és un tema que ens preocupa. És 

una responsabilitat que no és estrictament municipal, que és una responsabilitat del 

Departament de Salut.  

Vol dir que en el dia a dia estem al voltant de tots aquests temes i seguirem estant. 

Resultats, alguns els veurem de manera més immediata, altres segurament haurem 
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d’esperar, però aquest és el nostre combat. El tema de la delinqüència, de la inseguretat 

ciutadana, lligat no als problemes de la pobresa, sinó lligat precisament als temes de la 

delinqüència més abast, com pot ser el tema del negoci criminal de la droga, doncs aquí hi 

seguirem intervenir.  

La presidenta dona la paraula als senyors Antonio Martínez i Paco López, de l’Associació 

de Veïns del Raval. 

L’Associació de Veïns del Raval 

Buenas tardes. Aparte de los problemas que lleva tiempo teniendo el barrio o el distrito, se 

ha incrementado el de la inseguridad. Hay mucha gente mayor en el barrio que no se atreve 

a salir y sobre todo a según qué horas, por miedo a ser asaltados, vapuleados, etcétera. 

Tanto es así que, aparte de los puntos conflictivos que hay en el barrio, que siguen 

habiendo, se incrementado en otro, que es la calle Sant Pau desde la Rambla del Raval al 

Paralelo, sobre todo delante del polideportivo. Allí están robando, con patinete, corriendo, 

empujando a la gente mayor. Y se trafica. Hay trapicheo de droga. Yo espero que se 

incremente el servicio policial. Que esto no ocurra. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Afegir que la presència policial a peu de carrer l’anem incrementant. Tenim els equips de 

policia de barri, tenint les unitats de relacions amb la comunitat o les oficines del relacions 

amb la comunitat de Mossos d’Esquadra, que ens permet també agafar el pols d’aquesta 

problemàtica que vostè deia. I també consells de seguretat i acompanyament a les 

persones grans per fer front a aquesta problemàtica que aquí vostè exposa. És a dir, 

acompanyament, crec que alguns elements hem millorat.  

Evidentment, hi ha tipologies delictives que ens preocupen. Els robatoris amb violència n’és 

una i algunes formes de delinqüència derivades de l’aparició dels patinets, dels vehicles de 

mobilitat personal. Per això també la nostra policia ho coneix perfectament.  

I tenim una policia doblement preparada, una policia assistencial i, per tant, treballadora en 

matèries de convivència, però després una policia investigadora que ens permet també 

identificar els punts on es cometen els delictes. Intentar i identificar els autors d’aquests 

delictes i, en definitiva, treure’ls de la circulació.  

L’Associació de Veïns del Raval 

Sí, porque hay dos puntos que me he olvidado de decir. Uno de ellos, que se ha 

incrementado la problemática en los alrededores, los vecinos, que tienen los vecinos en los 

alrededores de la sala Baluard. Allí también pienso que tendría que haber un poco más de 

vigilancia.  

Y en cuanto a la limpieza, solo hay que darse una vuelta por el barrio y darse cuenta de lo 

incívica que es la gente, sobre todo algunos comercios.  

El regidor  

Sí, evidentment, ja ho hem parlat. Tenim una problemàtica lligada als equipaments sanitaris 

lligats a la lluita o al tractament de les persones drogodependents. Però ara aquí tinc unes 



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

23 
 

dades, que seran exposades amb més detall en la propera Junta de Seguretat de 

Barcelona, que crec que serà a finals d’aquest mes.  

Per exemple, en el cas concret de les immediacions de la Rambla del Raval amb el carrer 

Sant Pau, entre el període de l’u d’abril del 2023 i el 31 de març del 2024, hi ha hagut un 

descens del 14,2 per cent dels fets delictius. És a dir, que comença a haver-hi també 

resultats de l’acció policial que es duu a terme sense.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Elena Martín. 

La Sra. Elena Martín 

Hola, bona tarda! Bé, en primer lloc, volia agrair a la presidenta d’aquesta audiència per la 

referència que ha fet a l’inici de l’audiència del que va passar en l’últim ple. Nosaltres volem 

expressar com… jo, com a representant de l’antiga Massana, que no era en cap moment la 

intenció que teníem de tallar d’aquesta manera el ple. Tampoc vull que sigui, em volia 

disculpar al que respecte a insults, etcètera, etcètera. Però s’ha d’entendre que això és una 

reacció de les veïnes.  

Nosaltres en aquell moment hi havia molts veïns del barri que no pertanyen a la Massana. 

Bé, és gent que venia de la Barceloneta, gent que venia de la Copa Amèrica, gent que 

venia dels desnonaments que havia hagut. Havia estat una setmana en què havien estat 

apallissats, havien estat expulsats de casa seva i llavors la reacció d’aquesta gent no són 

polítics. No és gent que està aquí acostumada a aguantar que els carros i carretes. 

(Aplaudiments.) Aquesta gent té sang a les venes i reacciona quan veu que les seves 

demandes no estan sent respostes. (Aplaudiments.) 

Dit això, que em sap greu, que no era la nostra intenció tallar el ple, ni molt menys, jo volia 

fer èmfasis amb un consell de barri… un plenari del districte de Ciutat Vella que va haver-hi 

el 21 de juliol –i ara parlant de l’antiga Massana– del 2022. Aquesta és l’acta. Podeu buscar-

la a YouTube, al canal de l’Ajuntament. No m’estic inventant res.  

Va ser una proposta de Junts per CAT, val? I Junts per CAT va dir: «Fa una mica més de 

dos anys que l’antiga Massana va començar a ser utilitzada pel Sindicat d’Habitatge del 

Raval i per la Xarxa de Suport Mutu i ha estat una utilització social, una ocupació per fer 

front a unes mancances evidents que els col·lectius han apaivagat. Han estat dos anys de 

lluites, com tot a la vida, algunes més encertades que altres.  

»Seguint l’exemple del Casal dels Infants, ocupat els anys 70 al Raval, que van acabar 

aconseguint una concessió per part de l’Ajuntament i que a dia d’avui tots recolzem, estan 

repetint la història posant per bandera les necessitats de tot un barri. Volem mostrar el 

reconeixement públic que se li ha negat a l’antiga Massana. Dos anys que aquest col·lectiu 

porta fent una feina on l’administració no pot arribar. 

»És per això que Junts per Catalunya ha decidit portar en aquest plenari el compromís de la 

realització del projecte de l’antiga Massana, perquè creiem que en un barri on les 

desigualtats són presents, necessitem deslligar aquests nusos que estrenyen i trobar 

solucions a les problemàtiques existents.»  

Intervenció d’Esquerra Republicana: «Avui Junts per Cat ens porta una proposició per a la 

creació d’un equipament de vida comunitària i no podem estar més d’acord en la necessitat 

d’aquest tipus d’equipament al nostre barri, un barri on les condicions precàries estan…, es 
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fan presents i es fan necessàries iniciatives socials. Tenim davant l’oportunitat perfecta. La 

l’antiga Massana, per això votarem a favor.»  

Ciutadans: «Volem agrair a totes i cadascuna de les entitats de l’antiga Massana que fan 

diàriament la seva feina a resoldre les necessitats del barri. Gràcies, mil gràcies. Tots 

sabem que les administracions no arriben a tot arreu i aquestes entitats supleixen a 

l’administració i en molts casos inclús la mateixa administració utilitzen aquestes entitats per 

fer els que elles haurien de fer. Per això, aquestes entitats necessiten espais dignes per 

desenvolupar les tasques que fan. L’Ajuntament ha de ser el que els trobi els espais. La 

proposta de Junts per la concessió, votarem a favor perquè creiem que és bàsica per 

entendre les necessitats del barri del Raval.»  

Intervenció de Barcelona en Comú: «Efectivament, votem a favor, tal i com ja hem 

comunicat. Hem aconseguit un acord amb la Generalitat per a la distribució d’espais i hem 

tancat l’acord adjudicant aquests metres quadrats per usos comunitaris que han de ser per 

als col·lectius de l’antiga Massana. Per tant, hem d’aprovar aquest acord. S’està fent una 

gran feina i aquesta ocupació va ser en l’època de pandèmia, demostrant les limitacions de 

l’administració municipal i tant en aquell moment com en l’actual estan arribant on les 

administracions no hi arriben.»  

Com podeu veure, el pacte per la concessió va quedar aprovat. Per tant, senyors, deixin 

d’inventar-se coses perquè això va estar aprovat en un consell plenari d’aquest districte.  

Jo no sé si vostès pensen que la feina que fan vostès i la feina que fem nosaltres no serveix 

per res o estem aquí perdent el temps aprovant coses que després ens porten a cabo. 

(Aplaudiments.) 

Jo l’únic que vull dir és que nosaltres estem com sempre hem estat oberts al diàleg, que 

no… que la pregunta no és: Es desnonarà o no es desnonarà la Massana? Es farà la 

concessió o no es farà? La pregunta és: Quan es farà aquesta concessió? Perquè ja ha 

estat aprovada. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Doncs miri, la concessió no es farà mentre jo sigui regidor d’aquest districte, entre altres 

coses perquè el govern actual no accepta la resolució que es va prendre el seu moment, 

que va ser una resolució fora, per descomptat, de les competències estrictes del Consell del 

Districte i que, a més, (crits de protesta) i que a més va comptar també amb l’oposició o 

l’abstenció d’aquell moment, per tant, amb l’abstenció, per no entrar en el fons.  

De cap de les maneres (Crits de protesta) de cap de les maneres acceptarem una política 

de fets consumats, de donar una patada a la porta, entrar i a partir d’aquí crear una situació 

de fet.  

L’espai de l’Escola Massana serà destinat (Crits de protesta)… 

La presidenta demana escoltar el regidor en el seu torn de paraula.  

El regidor  

L’acord, evidentment, no és un acord vinculant. I a més els he de recordar que quan es va 

intentar parlar del conveni, se’ls van tornar vostès… Vostès, perdona, va tornar a haver-hi 
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una ocupació. Per tant, aquest és un tema que arribarem a discutir en el seu moment i, per 

tant, seran els òrgans de l’Ajuntament que, en l’exercici de les competències que tenen, 

decidirà quin ús ha d’haver-hi.  

I el primer, un ús educatiu, entre altres coses, perquè l’Escola Massana està demanant 

tornar… poder tornar a ampliar les seves funcions. L’Escola Massana és una escola que té 

una llarguíssima tradició de treball educatiu lligat al tema de les arts en la ciutat de 

Barcelona. I aquesta és la vocació que en aquests moments s’ha expressat tant per part de 

l’Escola Massana com també del propi Consorci d’Educació.  

Per tant, d’aquest tema, en definitiva, serà l’Ajuntament democràticament que decidirà quin 

ús se li dona.  

La Sra. Elena Martín 

Llavors vostè m’ha dit que la feina que s’ha fet abans no serveix per a res. I a més és 

mentida, perquè l’antiga Escola Massana, nosaltres estem en contacte amb ells i no volen 

fer res educatiu en aquest solar. (Aplaudiments.) 

El regidor  

El regidor ha respost repetides vegades i ho seguirà fent tantes vegades com se li pregunti. 

No, no acceptarem una política de fets consumats i, per tant, el tema de la Massana anirà 

destinat a uns usos que serà el mateix Ajuntament que discutirà quins usos se’ls hi ha de 

donar. I, repeteixo, l’única cosa que vaig dir el dia que vaig prendre possessió: Diàleg, sí, 

però per sobre del diàleg, a més, determinació. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Sofia Nazir.  

La Sra. Sofia Nazir 

Hola, bona tarda i bona tarda a tothom, els meus veïns i veïnes. Bé, jo venia aquí amb un 

discurs preparat, però volia… del que he sentit, volia proporcionar una perspectiva diferent i 

això vull clarificar que ho dic com filla de Barcelona, enamorada de Barcelona i de 

Barcelona. 

Vint-i-vuit anys porto aquí vivint i la veritat que crec que tots sabem que Barcelona és una 

capital mundial en l’educació, de llibertat i molt bonica. Jo, el que vull contestar són les 

coses més que res que he sentit i em sorprèn una miqueta dels meus veïns i veïnes.  

Jo crec que tots coincidim aquí que el problema número u que tenim és la seguretat. És un 

tema que tots hem parlat. I volia dir que jo penso que tots i totes hem d’utilitzar una miqueta 

de sentit comú i entendre d’on prové això, val? Últimament jo camino tot el dia per aquí, 

compro aquí i visc aquí. Estic veient que hi ha, per exemple, un tren –que ho vull dir així per 

falta de vocabulari– un tren nou, per exemple, de dir que les terrasses ara són un problema, 

per exemple, que si hi ha massificació, que si hi ha d’això, que si hi ha res.  

Però jo penso que com a veïns i veïnes del barri, com el meu company, que no sé el teu 

nom, però que ho va dir molt clar, el problema que tenim número u i que és l’únic problema 

que tenim és la droga i número dos és l’ocupació. Tu no pots tenir un narcopis i drogues si 

tens un país boiant, gent que està treballant, com la meva veïna doña Mary Ibilola ha dit 

abans: «Si nosaltres no deixem que la gent treballi, que pagui impostos, no podem reforçar 

el nostre cos policial per combatre l’ocupació i la droga».  
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Això és una cosa que jo personalment no tinc qualsevol opinió experta, perquè jo soc 

metge, vull dir, a mi dormir ho necessito igual i molt, val?, però jo el que penso és que el que 

he sentit i que el volia preguntar al conseller és que estic una miqueta… Me’n vaig d’aquí 

una miqueta més preocupada del que he vingut, perquè el que he entès és que hi ha 

insistència per combatre la droga i l’ocupació, que és el problema número u, no?, que la 

gent, bé, que no podem sortir al carrer sense por, que potser no em matin per intentar robar 

el bolso, que porto tres euros al bolso, saps? Però estic entenent que la policia pot anar allà, 

desocupar el pis, desocupar el narcopis, tot això, però després la llei no ho suporta.  

És a dir, que la gent que rep… que no?, que els arresten o el que sigui al fons del carrer 

Escudellers i després cinc metres allà els deixen anar, perquè no poden fer res. Llavors a mi 

no m’agrada parlar molt i tampoc no parlo del que no entenc, però sí que entenc problema i 

conseqüència. Si… jo penso que ja no és un tema d’insistir, és un tema de fe, vull dir com a 

Ajuntament i com jo penso que en això ho compartim tots els veïns i veïnes, s’ha de 

prioritzar.  

Vull dir, som una espècie en extinció, al barri, val? La gent s’està anant, s’estan anat per 

què? Perquè ens estem enfocant en coses que jo penso personalment que són…, que no 

són de prioritat. No podem estar… I a banda del problema de les terrasses, no?, perquè 

sigui un problema que a mi personalment m’importa re. És perquè és una cortina de fum, 

perquè estem gastant recursos i tractant de dir a la gent que no pot treballar, que no sé què, 

que no sé quantes, que tanquin això, que tanquin això…  

Vull dir, prioritzem. Si vosaltres m’esteu dient que, bé, que ho esteu intentant tot, que ho 

esteu insistint, però després la gent no us suporta, això hauria de ser un problema número u 

i una transparència clara. Això, i ho heu de dir al poble, perquè aquí estem parlant i parlant 

amb un veí aquí està dient coses escandaloses, no? Vull dir, al centre educatiu, estan 

entrant allí els nens i nenes que en comptes d’anar a aprendre una cosa, estan sortint a 

aprendre com… Bé, un drama total. Com solucionem això?  

Perquè si no hi ha solució, parem el diàleg i honestedat i transparència. I el que heu de fer, i 

ho penso personalment, és promoure una ciutat dinàmica i que promogui el treball. Perquè 

si traiem la gent que està treballant i les tallem les ales de com la gent pot viure aquí al barri 

i ens estem anant demanant perquè ja no queden veïns, vull dir. Porto quasi bé tres 

dècades ja al barri i soc la única de la meva generació que queda al meu carrer. I se n’ha 

anat per falta, per falta de seguretat i falta de treball, val? Què estem fent?  

Vull dir jo, repeteixo, jo he vingut aquí amb un discurs preparat i ara és una miqueta la 

contestació. I vull saber quina és la solució, perquè si no ho deixem de treballar i diguem les 

coses clares. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Sí. Moltes gràcies, Sofia, pel conjunt de la teva reflexió. A veure, sensació d’impotència cap 

ni una, és a dir, això ha de ser un estímul per intentar solucionar els problemes. I has 

començat dient que hi havia dos problemes importants, ho comparteixo. Un és el de la 

inseguretat, que és una preocupació comú la ciutat de Barcelona. I després has parlat del 

tema del treball, més que l’ocupació, del tema d’oferta de treball per a tothom.  
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Respecte el tema de la droga, que és un tema recurrent, que surt a les audiències 

públiques, que surt als plenaris del Consell del Districte, que surt als consells de barri, ja 

hem explicat el que estem fent. Evidentment la policia no pot entrar per la tremenda i 

desallotjar un pis. Els que són propietat municipal, sí que ho estem fent. Per exemple, el 

desallotjament que es va fer de la Tancada era perquè era una propietat municipal i allà s’hi 

havia fet de tot en matèria de la droga i de la delinqüència. I, per tant, vam tenir, com que 

era una propietat municipal, el que diuen un expedient de recuperació d’ofici. I això ens va 

permetre, doncs, alliberar aquest espai i recuperar-lo i, per descomptat, acabar amb les 

activitats que allà s’hi feien.  

Això no ho podem fer, això no ho podem fer en els pisos ocupats, legal o il·legal, perdó, 

l’ocupació sempre és il·legal, però els pisos ocupats per activitat delinqüencial tampoc els 

podem desallotjar a la brava. Hi ha uns procediments que hem de seguir. Estem en un estat 

de dret i, per tant, ha d’haver-hi uns procediments. Que són insuficients, aquests 

procediments? Per descomptat. Que necessitem millors mecanismes? També, i això és el 

que estem fent. És a dir, a la mida que podem acompanyar els veïns que pateixen aquestes 

situacions i també en la mida que podem, doncs intentar posar a disposició de la justícia els 

que cometen delicte.  

Però necessitem un altre pas que és instruments jurídic, instruments legals que ens 

permetin combatre-ho d’una manera d’una manera més eficient i amb això el que estem 

treballant. Ja li he explicat: modificacions del Codi Penal, modificacions de la Llei 

d’Enjudiciament criminal que ens permeti tenir més jutjats i més i més ràpids, propostes que 

s’estan elevant en aquests moments cap al Congrés dels Diputats, de modificació també de 

la legislació. I aquesta és la via. Una via que no té solució…, no té resultats en el curt 

termini, però és una via que a la qual hem d’anar persistint, convençuts de que en el futur 

això donarà també els seus resultats.  

La presidenta dona la paraula la senyora Ona Vega Passola. 

La Sra. Ona Vega Passola  

Bona tarda. Jo soc veïna de la plaça Aureli Capmany, una plaça on hi ha un bar que es diu 

45/33 que, des de que va començar el seu negoci aproximadament farà dos anys, ha 

canviat completament la dinàmica i una mica el feeling que tenim a la plaça. I per què? 

Doncs perquè els seus clients, sobretot turistes, estan fins a altes hores de la nit al carrer, 

consumint, cridant, fent grafittis, orinant també als nostres portals. Tenim imatges de tots 

aquests fets, que ho demostren, a més a més. I és absolutament inviable sobretot els veïns 

de les habitacions que donen a la plaça que puguin descansar durant la nit. Això per un 

costat.  

Per un altre, aquest bar també genera un altre problema, que és l’intern. És a dir, no només 

s’escolta la gent que està dins, sinó que també la música, el seu ritme, es transmet per 

vibracions als veïns que viuen just a sobre l’entresol, però ja no només aquests, sinó també 

a les finques colindants. Hi ha veïns de la primera planta i de la segona, que també es 

queixen, perquè escolten el so de la música.  

I és gravíssim. És una afectació absolutament directa a la salut. No podem dormir. Es fan 

les tres de la matinada: tun tun tun tun tun. Al final un s’acaba dormint, però et despertes 

rebentat, perquè no ha descansat bé. Tens mal de cap, estàs inclús contracturat d’haver 

estat dormint amb tensió, amb sensació com si estiguessis de ressaca malgrat haver dormit 
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les hores que toquen. I això és una afectació absolutament directa a la salut que estem 

vivint dia rere dia.  

Què passa? Que quan els veïns baixen a queixar-se –segons les èpoques de l’any n’hi ha 

hagut més o menys– la resposta que ens donen és la següent: «Això és culpa de 

l’Ajuntament». Aquesta és la seva resposta: «Això és culpa de l’Ajuntament». Clar, Llavors 

es planteja, a veure: Que aquesta gent ha volgut que hagi creat aquest negoci, important-li 

absolutament és igual on i la repercussió que té en el seu entorn, per fer els seus diners i 

que ens estiguin torturant dia rere dia, és culpa de l’Ajuntament? Que siguin torturadors i 

sense ètica, no. Però que dia rere dia estiguem vivint això des de fa anys, això sí que és 

culpa de l’Ajuntament.  

I la pregunta és: Quines mesures s’han pres? I poso algun exemple de mesures. Ens van 

venir uns inspectors, en el cas dels que estem en els pisos entresol, farà poques setmanes i 

van dir: «Mira, hem passat pel local i hem descobert que limitador no acaba de funcionar 

bé». Hi ha cançons que les limita, però n’hi ha moltes que no, que passa de sobres dels 

decibels.  

Quines mesures es pren per part de l’Ajuntament? Cap. Mantenim la música rere dia. I els 

veïns, que s’aguantin. És igual si no dormen. Hem de protegir el local. Perfecte.  

Un altre exemple de mesura de l’Ajuntament, en aquest cas d’interior, sinó a nivell exterior. 

Arran de totes les problemàtiques que està generant al nostre entorn i que és moltes 

persones afectades, els veïns es van agrupar per a recollir signatures demanant un 

sonòmetre a la plaça que acrediti que realment, com si el 112 i el que es veu a simple vista 

no fos suficient, però que acredités que, efectivament, tenim aquesta problemàtica de soroll.  

Resposta de part de l’Ajuntament: «Cuando ocurren las molestias, llamen a la Guardia 

Urbana». Molt bé. Què passa? Que apareix la Urbana, i quina és la seva resposta? «Ah, és 

que no podem fer res. Això és la normativa. S’han de posar en contacte amb l’Ajuntament». 

I llavors, què fem? No? És a dir, és un peix que es mossega la cua. Tenim un problema que, 

a més a més, està sobretot originat per les vostres polítiques i no tenim solució. I seguim 

sense dormir ni sense poder descansar.  

Llavors he vingut sobretot amb quatre peticions. Una, revisar la normativa pel que fa al 

soroll intern, sobretot a nivell de decibels. És a dir, a mi no em serveix de res que digui que 

compleixen si jo no puc dormir perquè escolto el tun tun tun tun tun tun tun tun tun tun tun 

tun tun tun tun. I quan s’acosten les dos i pico de la matinada: tututututututut, val? A mi no 

serveix de res.  

Llavors aquesta normativa no està ben feta i, és més, és inclús antinconstitucional, perquè, 

d’acord amb l’article 18 de la Constitució espanyola, el domicili és inviolable i ens estan 

violant el domicili reiteradament nit rere nit. Petició 1.  

Petició 2. Instal·lar el ja demanat sonòmetre a la plaça que s’ha fet en audiències públiques 

per escrit, amb signatures del veí dels veïns, inclús en una taula de soroll que es va fer aquí 

a la legislatura anterior.  

Després hi ha una normativa autonòmica que dona potestat als ajuntaments a reduir dos 

hores l’activitat d’un local que estigui generant molèsties als veïns o problemàtiques al seu 

barri. Per què això encara no s’ha fet? Tenim proves a sobre que aquest bar està 

ocasionant aquestes problemes. Doncs ha de ser un ja imperant prendre aquestes mesures.  
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I ja finalment, quart per acabar, demanaria, si us plau, que com a consistori estigueu a favor 

dels veïns i que protegeixin les nostres problemàtiques del dia a dia i no aquests comerços i 

els quatre interessos econòmics que, bé, que no ens protegeixen a nosaltres. 

(Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Efectivament, estic absolutament d’acord que la nostra missió fonamental és protegir el 

descans i la convivència en els barris. És un tema, és un tema que coneixem bé, el tema del 

tal… (Veus de fons.) M’ha dit mentider. 

La presidenta atura un moment la intervenció per recordar la reflexió inicial i torna a donar 

la paraula al regidor.  

El regidor  

Aquí hi ha gent que ve a parlar, però poc escoltar. Estava dient precisament (Crits de 

«Mentider».) (Aplaudiments.) 

Perdona, presidenta. Jo et demano, si us plau, li demano, presidenta, aquest senyor 

participa en tots els òrgans de participació i en tots té una actitud absolutament impertinent. 

(Crits) Quan jo soc el que presideix la sessió, –un moment– quan jo presideixo la sessió, 

que són als consells de barri, prenc les determinacions que com a president de la sessió 

puc fer. Jo demano la presidenta que amb els insults que m’ha fet prengui la determinació 

que ha de prendre. 

La presidenta respon a la interpel·lació directa del regidor. Reafirma la seva presidència 

des de la mediació i des de la defensa de l’escolta activa entre tothom. Demana que es 

respecti la intervenció del regidor per donar resposta a la intervenció del públic. Recorda 

que les valoracions polítiques personals que es puguin fer sobre la intervenció del regidor 

s’han de canalitzar per poder-les entendre. Mostra la seva comprensió per la discrepància 

política, la protesta, però des del diàleg i de l’escolta activa de tots els posicionaments, 

sempre i quan no ratllin discriminacions per raó de sexe, d’origen, per classe, etcètera. 

Dona la paraula al regidor.  

El regidor  

Suposo que inclou també insults, presidenta.  

La presidenta recorda que no estableix un diàleg amb el regidor, sinó que està defensant la 

seva mediació. Torna a donar-li la paraula al regidor. A una protesta del regidor pels insults, 

recorda que no s’ha de qüestionar la presidència i rep aplaudiments. Comenta que les 

intervencions estan controlades i que a la Junta de portaveus del passat dia 4 ja va recalcar 

que la seva presidència es fa des de la mediació i el respecte mutu i l’escolta compartida. 

Ha demanat que retirin l’insult perquè el regidor s’ha ofès i que això ho respecta. Però 

insisteix la presidenta que aquest espai ha de ser de democràcia, de participació i també de 

sentir-se lliures i segures.  

Per tant, la president demana que la discrepància i la protesta s’expressin des d’un altre 

punt de vista polític i torna a donar la paraula al regidor.  

El regidor  
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M’estalvio els comentaris precisament per la pau d’aquesta sessió. Els mètodes de direcció 

dels debats per part de la presidenta, em sembla que cadascú ho podrà interpretar com 

consideri. Només recordar que se li va escapar un plenari absolutament de les mans no fa 

gaires mesos.  

La presidenta demana la paraula per remarcar que no ha vingut a fer una audiència pública 

amb el regidor del districte i que els espais de debat i diàleg polític entre grups són un altre 

dia. Per tant, referma que intenta es produeixi un espai de participació, diàleg i de vegades 

de protesta, perquè a vegades hi ha protesta. I que això li ha passat a tots els que han 

governat. Demana no ser atacada personalment i que el regidor respongui a la 

interpel·lació.  

El regidor  

Efectivament, era el que pretenia fer. I, per descomptat, estalvio seguir comentant les seves 

intervencions. Ja ho faré en un altre fòrum.  

En qualsevol dels casos, volia contestar a la petició que se’ns ha fet, concretament per part 

de la senyora Ona Vega i concretament respecte un espai que ella coneix malauradament 

molt bé per les molèsties que pateix, però que nosaltres també. Entre altres coses, perquè 

hi he estat en l’entorn immediat i en algun dels pisos precisament per veure les molèsties 

que es refereixen en aquest cas concret, que és la referència del bar 45/33, situat al carrer 

Riera Alta, número 6.  

Per tant, coneixem molt aquest tema concret. I és un establiment que efectivament disposa 

de llicència de restauració, però a la planta soterrània realitzava activitat de discoteca. Es va 

dictar una resolució amb data 10 d’agost de l’any passat, on s’ordenava el cessament de 

l’activitat. Després del dictat d’aquesta resolució, la Guàrdia Urbana de Barcelona va 

realitzar tres inspeccions els dies 29 d’octubre, 3 de desembre i 16 de desembre, en les 

quals es van verificar que l’establiment continuava exercint l’activitat de discoteca en lloc de 

l’activitat autoritzada per la llicència de restauració mixta.  

Atesos els antecedents, en data 8 de febrer del 2024 es va dictar una resolució per la qual 

s’ordena el precinte de l’activitat i de la instal·lació i es va presentar un recurs d’alçada que 

es va desestimar i el 12 de març es va executar el precinte.  

Es va desprecintar provisionalment perquè els tècnics del local fessin les actuacions 

pertinents per limitar correctament. Al no realitzar les actuacions, s’està tramitant una nova 

proposta de precinte, tal com s’han de fer les coses, que la normativa és la que ens marca.  

I accepto la interpel·lació que ens fa la senyora Ona de la necessitat de la revisió de la 

normativa. Absolutament d’acord, absolutament d’acord, però ara, avui per avui, tenim 

aquesta normativa, que és com tantes altres. Ja hem explicat també amb els temes de 

seguretat, també m’he referit als problemes que teníem, que el marc legal moltes vegades 

ens constreny, però d’acord. Mirarem també la revisió de la normativa.  

Perquè, com vostè, si de mi depengués, aquest local el tindríem precintat des de fa ja 

mesos i tancat. Doncs hem de seguir els procediments. I seguirem insistint i seguirem 

sancionant. Per tant, conec perfectament el sentiment que vostè té, que és el sentiment que 

per altra banda, malauradament es produeix en altres parts de la ciutat.  

Per tant, seguirem pressionant en aquest tema. Demanarem també a la Guàrdia Urbana 

que inspeccioni de manera periòdica l’activitat i a veure si a través de les pressions i les 
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sancions que puguem fer podem arribar a la solució problema, que ho veig problemàtic, o al 

tancament definitiu de l’activitat, que és el que jo voldria. Però jo soc un regidor que estic 

també obligat per un marc legal. I, per tant, aquesta és la voluntat que nosaltres tenim.  

Del tema dels sonòmetres, hi ha un pla de sonòmetres en el districte que mirem d’implantar 

de les mesures legals, ja ho hem fet.  

I la quarta petició que vostè feia d’actuar a favor dels veïns és precisament el que 

intentarem fer.  

La presidenta dona la paraula al senyor Miguel Ángel Lozano.  

El Sr. Miguel Ángel Lozano 

Hola, bona tarda a totes i a tots. Venim un grup de veïns dels jardins del Doctor Fleming i de 

la plaça Gardunya a comentar un tema que ja que ja ens l’hem sentit algun cop però no ens 

han escoltat. Venim a queixar-nos de l’aparell de climatització de la Biblioteca Sant Pau i 

Santa Creu del barri del Raval, perquè fa un soroll inhumà. Aquest aparell dona als Jardins 

de Doctor Fleming i supera de molt els nivells suportables de soroll a l’espai públic. Fa una 

fressa inacceptable en qualsevol espai públic i, a més, està provocat per un equipament 

públic, un equipament municipal.  

Les competències són seves. Aquí no hi ha excusa de la legislació. Es tracta d’una prioritat 

del seu govern o a nivell tècnic. Des de… Portem més de tres anys, més de quatre anys ara 

mateix, reclamant que facin alguna cosa perquè està afectant a la salut de les persones que 

vivim allà, que vivim al costat. Ens fa la vida impossible i no podem obrir les finestres durant 

tot l’estiu. Tenim un soroll inacceptable. Hi ha uns habitatges que directament les 

habitacions també donen a la plaça.  

Ens hem queixat en múltiples ocasions, fins i tot en el Consell de barri del 5 de desembre 

que van venir també. Vaig venir jo mateix a expressar-ho. Des d’aleshores no han fet res. 

Des dels seus serveis tècnics ens han dit que estan estudiant la situació per prendre alguna 

mesura. Sempre ens diuen el mateix. Fa més de dos anys que diuen el mateix.  

Volem saber u, què s’està estudiant? Dos, quina mesura s’està preveient adoptar? I tres, el 

calendari d’aquesta implementació. Si ens ho volen… Entenem que potser aquesta 

pregunta estava per escrit, entenem que se l’han pogut preparar. Si no se l’han pogut 

preparar, els demanaríem una resposta per escrit, si us plau, al més aviat possible.  

Exigim una solució ja. O sigui, no pot ser que estem en aquesta situació quatre anys 

després, amb un problema que és competència de l’Ajuntament, d’una instal·lació de 

l’Ajuntament. Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

A veure, efectivament, com vostè diu, aquest és un tema que l’ha presentat vostè per escrit i 

tindrà la resposta. A veure, aquest és… Això, el responsable d’això és del Consorci de 

Biblioteques, que és un consorci entre l’Ajuntament i la Diputació i entenem perfectament la 

preocupació i les molèsties que provoca aquest soroll de l’aparell de climatització de la 

biblioteca.  
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Em diuen que l’any passat es van ajustar els horaris de funcionament dels aparells i es va 

intentar i es van instal·lar silenciadors per reduir el soroll. No obstant això, també hem rebut, 

com aquí s’ha expressat també, una nova queixa i tornarem a revisar la situació per 

identificar millor la solució.  

Per tant, ja sé… no sé quina és la dificultat tècnica que pot haver-hi. Ara anem amb els 

mesos d’estiu, que són d’especial calor i que, per tant, doncs difícil, no difícil. Entenc que 

aquest aspecte s’ha d’intentar solucionar al més ràpidament possible. Ens hi posarem. 

Parlarem amb el Consorci de Biblioteques, del que no tinc responsabilitat directa al Consorci 

de Biblioteques, però com vostè diu, és un equipament públic que ha de complir, per 

descomptat, les normatives.  

I, per tant, només li puc dir això, que entenem la seva queixa i també compartim la 

necessitat de trobar una solució ràpida a un problema que, pel que vostè explica, es porta 

bellugant ja des de fa molts mesos.  

El Sr. Miguel Ángel Lozano 

Perdoni, però aquesta resposta no és acceptable. No ha disminuït el soroll. No existeixen 

aquests silenciadors. És un tema de pressupost, pel que ens han comentat de manera 

informal. Per tant, si és un tema de pressupost, és un tema de prioritat política i entenem 

que és una qüestió que s’hauria de prioritzar, perquè no pot ser que un equipament 

municipal, un equipament encara que sigui del Consorci de Biblioteques, el manteniment li 

correspon a l’Ajuntament. O sigui, fins aquí arribem.  

I una altra de les coses que també diem és que aquesta programació horària, de vegades, 

molt sovint es desprograma i funciona dies festius. No és una programació que funcioni 

sempre. No estem reclamant una programació horària, estem reclamant que no faci soroll 

durant tot el dia. Vostès van ara mateix i supera en molt els decibels acceptables en un 

espai públic. Si es fa la reforma dels jardins de Doctor Fleming, anirà allà davant uns jocs 

infantils per als nens més petits. Això no és acceptable en cap cas. Els demanem una 

intervenció ràpida.  

El regidor  

Intentarem fer-la, per descomptat, i donar compte del que la informació que a mi se m’ha fet 

arribar. Doncs si aquesta informació no es correspon amb la realitat, doncs li demano 

disculpes, però demanarem que es pugui solucionar en el curt termini.  

La presidenta dona la paraula al senyor Marc López, que no hi és a la sala. Davant alguns 

comentaris del públic, la presidenta demana que no es converteixi en costum, però rep 

protestes per part del públic i demana calma. Dona la paraula a la portaveu del grup 

socialista.  

(Intervenció fora de micròfon) 

La presidenta dona la raó a la consellera en el seu apunt tècnic a la presidència. La 

presidenta havia oblidat un punt que es va acordar a la Junta de Portaveus i dona les 

gràcies a la consellera del Partit Socialista per recordar-li.  

Acabat el torn de paraules de les persones que s’havien inscrit i eren a la sala, la 

presidenta comença el torn de les persones que estan a la sala que no s’havien inscrit 
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prèviament i que han indicat que volen intervenir-hi. Per tant, dona la paraula a la següent 

intervinent.  

La Sra. M Dolors Font 

Bona tarda. Jo porto unes coses, però en principi primer voldria que m’expliquéssiu una 

cosa. Amb la mesa, qui és el del màxima autoritat i el que fa a la presidenta, la feina de la 

presidenta i la feina del regidor. Jo tenia entès que la presidenta de la taula havia de donar 

paraula i aguantar ordres i re més.  

La presidenta diu que és el que està fent. 

La Sra. M Dolors Font 

I que el regidor era el que contestava i deia encertat o no encertat, contestava. Val! Si és 

així, ho tenia ben entès. Val, ara anem al que anàvem.  

Pel que veig i el que estic sentint, que no és res del que jo venia, hi ha molt malestar i veig 

que el problema em sembla que és una falta de coordinació de lleis. La Guardia Urbana i els 

Mossos no poden fer segons què perquè la llei no els hi deixa i agafen algú i l’han de deixar 

anar. I aquesta gent se’n foten del mort i del que el vetlla.  

Llavors, el que els demanaria el que tingui potestat, ja sigui un plenari de l’Ajuntament, 

parlar amb la Generalitat, com he sentit que deia el regidor, o amb el fiscal o amb el ministre 

el que sigui. No sé si és qüestió del govern d’Espanya o de la Generalitat, del Consell o del 

Parlament de la Generalitat, però s’hauria de fer alguna cosa i apretar las clavijas a qui 

sigui, perquè la gent ja estic veient que està que peta, i això no és vida.  

Ara anem a la meva qüestió. El que jo he escrit era que venia a demanar què haig de fer o a 

qui haig de dirigir la denúncia dintre del districte, perquè en el Santa Rita estant molestant ja 

fa molt temps als veïns amb les rentadores que posen de matinada. I han anat a veure la 

directora i tal i qual i no hi ha manera. En la darrera reunió de comunitat, inclús amb una 

mica de choteo, es va dir: «És que posem el mòbil a sobre del llit i el mòbil balla» a les dues 

i a les tres de la matinada. Llavors la denúncia que haig de fer a l’Ajuntament, a quin 

departament l’haig de dirigir? Una. 

L’altra, en la darrera audiència es va parlar, una senyora va parlar molt bé del tema Baluard. 

Jo demano això, la Baluard té tota la potestat l’Ajuntament o necessita la Generalitat o el 

què? Ja sabeu que jo soc la mosca collonera i si haig de tocar els nassos a la Generalitat, al 

conseller de Sanitat o qui sigui, ho faré. Llavors si per ajuda o perquè això se solucioni pel 

malestar que hi ha en el barri, si voleu, ho demano per escrit. No cal que em contesteu aquí. 

Si haig de parlar o d’escriure en els de Sanitat, ho faré, al senyor Balcells o a qui el 

substitueixi.  

L’altre cosa era el tema Montessori. S’estan fent obres a la plaça aquella que hi ha a prop 

de la muralla i allà hi ha una escultura dedicada a Maria Montessori. No sé on anirà a parar 

l’escultura. Demano que la tracteu bé i que la poseu en un lloc que sigui emblemàtic de 

cosa d’ensenyament. On pertoca? No ho sé, però cuideu-me aquest recordatori a la Maria 

Montessori.  

L’altre coses és les plagues. Demanaria que el districte poca cosa puc fer-hi, però sí el 

consell de l’Ajuntament o el que sigui, amb les plagues que estem sofrint: els coloms, el 

ratots o rosegadors, les paneroles, les paparres. Ara vaig a dir un disbarat i perdoneu-me. 
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He comentat amb més d’una persona i Ràdio Macuto, perquè m’ha vingut per més d’una 

persona, m’ha dit que en l’anterior mandat de l’Ajuntament la despesa per la cosa del 

control de plagues i tal i qual o van eliminar la despesa o la varen rebaixar. No sé si és 

veritat o no.  

Us demanaria a vosaltres que, en nom meu, quan estigueu en un plenari de l’Ajuntament, 

demaneu que es faci quelcom perquè les plagues se’ns menjaran, a més a més de la droga 

i dels drogoaddictes i dels traficants. Ja estic. Ja he acabat els cinc minuts? Doncs vinga, no 

cal que contesteu o si… sí, digueu-me on haig de dirigir la denúncia per allò del soroll de la 

nit, que és molt menys de tot el que està patint la gent, però afecta a segons qui. 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Sí, a veure amb relació a les qüestions que ha anat plantejant, les molèsties aquestes del 

carrer Notariat, número 7 que, pel que vostè explica, estan provocades per el soroll de les 

rentadores de la residència geriàtrica que hi ha allà, al doctor Dou. També necessitem saber 

quin és el pis per poder anar a comprovar la situació, és a dir, que per tant, prenem nota. 

Facin arribar l’adreça exacta i el pis on es produeixen aquestes molèsties i, per tant, anirem 

a fer les medicions corresponents.  

I a parlar també del tema de Baluard, que és una reflexió sobre el seu funcionament, que 

ens ha interpel·lat a tots. Evidentment, el funcionament de la Sala Baluard és manifestament 

millorable i aquest és un tema que nosaltres hem posat a consideració del Consorci de 

Salut, del qual també forma part l’Ajuntament, perquè hi ha una situació que els veïns no 

tenen perquè seguir suportant. Aquest és un tema i ho hem parlat. I aquí hi ha veïns de 

l’entorn.  

No ha donat resultats el que volia es volia fer allà i, per tant, hem de fer una reflexió 

respecte al tema…, incloent-hi també el tema de la seva ubicació, del funcionament, del 

treball que fan els professionals i també del control als usuaris. Perquè el fet de ser un 

malalt i un drogaddicte tampoc no et dona patent de cors per fer el que et doni la gana. I, 

efectivament, aquest és un tema que ens preocupa i ens preocupa molt. La disciplina del 

conjunt de la instal·lació, igual que hi ha una disciplina en un hospital, també ha d’haver-hi 

una disciplina amb un centre d’assistència sociosanitària. I aquests són temes que 

malauradament, no funcionen sempre com haurien de funcionar.  

Per tant, ja ens hem adreçat a les autoritats del Consorci i ho seguirem fent. I parlava vostè 

de parlar amb el conseller. Jo crec que hi ha organismes d’intervenció i de relació 

interadministrativa per mirar de quina manera ho podem tractar.  

I després del tema de Montessori, prenem nota. Ja sé que és fora del districte. És al barri 

del Poble-Sec, però mirarem també de quina manera podem també donar satisfacció a la 

petició que vostè ens fa aquí.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Bertila Ysamat. 

La Sra. Bertila Ysamat 

Jo voldria parlar de moltes coses, però com que només es pot parlar d’una. Que hi ha molts 

temes que preocupen, però recentment, ahir, em vaig assabentar d’una cosa i vinc en nom 

de diversos veïns preocupats perquè sembla que han sentit que hi ha una remodelació, un 
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projecte de remodelació de la plaça Oriol Martorell i no en sabem res. I tenim entès que 

volen ampliar la zona de jocs infantils i que van a tallar les dues acàcies grogues que hi ha 

allà. 

Ah. No se’m sent? Ah, perdona.  

No, que ens hem assabentat, uns veïns han comunicat i estem preocupats perquè es veu 

que hi ha un projecte de remodelació de la plaça Oriol Martorell per saber si és veritat això o 

no. 

La presidenta rectifica per la plaça Vicenç Martorell. 

La Sra. Bertila Ysamat 

Aquesta. Ah, és Vicenç Martorell. Val i que en ella es contempla l’ampliació de la zona de 

jocs infantils afectant les dos tipuanes grogues, les acàcies grogues que ens estimem molt. 

Ens hi asseiem a sota a prendre l’ombra i que deixen tot una catifa de flors grogues al juny. 

Preocupats per la tala d’arbres que hi ha hagut recentment a Barcelona, doncs un grup de 

veïns volem preguntar sobre el tema: Quin és aquest projecte? Com el podem esbrinar? I 

quines al·legacions podem fer-hi?  

I després vull continuar amb els arbres. Continuo, doncs? Aleshores hi han hagut una sèrie 

de tales d’arbres, per exemple està a la plaça el dubte que volien tallar arbres. No sabem si 

els tallaran o no es tallaran a continuació, que era una plaça que estava la mar de bé, que 

no sé per què l’han de tocar. Però bé. Després hi ha hagut tales arbres a la Riera alta, a la 

placeta Aureli Capmany, a la placeta Aureli Capmany i al carrer Aurèlia Capmany també. 

Sembla ser que també s’han tallat a la plaça Reial algunes palmeres.  

El problema és que si és per mal estat dels arbres, també s’han tallat a Mossèn Cinto 

Verdaguer, als jardins de Mossèn Cinto Verdaguer s’han tallat uns arbres que vorejaven els 

camins. I aquests arbres també a la plaça Joan Coromines s’han tallat arbres. I aquests 

arbres no són substituïts. I llavors a la plaça Joan Coromines, allà hi falta ombra.  

No queden substituïts i molts skaters els utilitzen com a lloc per a ells fer-hi salts a sobre 

dels escocells. El problema és: Quina és la raó per què tants arbres emmalalteixen? La raó 

és les podes dràstiques que es fan des de l’any 2001, més o menys, que van començar les 

podes dràstiques en què gairebé queda tot el tronc tallat i que els monyons, queden uns 

monyons molt, molt gruixuts que requeririen ús de resina perquè no es podreixin. Com que 

els jardiners em diuen que no es posen les resines, no es posen les resines. El tronc es 

podreix per dintre i per això els arbres s’acaben podrint i poden caure a terra i fer mal a la 

gent.  

Si el problema és un problema de mala gestió de les podes, si us plau, si ho podeu esbrinar 

i veure si es poden podar d’una altra manera. Per exemple, a França fan molt poca poda i 

els arbres ja busquen la llum i ja no s’expandeixen i tiren cap amunt. I allà es fa molt poca 

poda. Aquí es poda molt i sobretot de branques per tots els cantons que s’han d’anar 

podant i es podreix per dins del tronc i esbrinar una mica l’origen, l’origen de tots aquests 

arbres malalts.  

Segon, que siguin reemplaçats per arbres mediterranis, que aguantin la sequera, adequats 

a l’entorn i al canvi climàtic, no?  
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Què més volia dir? Aleshores el tema, jo he posat també jocs infantils, al final, val? Hi ha 

molta demanda d’ampliar les zones de jocs infantils, val? Jo, davant el fracàs escolar que hi 

ha, recordant la meva infantesa en què veníem a casa, jugàvem en mitja hora, fèiem els 

deures, ens anàvem a sopar i ens anàvem a dormir i ningú jugava al carrer, jo em pregunto: 

els nens, per què necessiten estar fins la una de la matinada jugant al carrer? I no se’ls 

busquen altres activitats perquè desenvolupin una manera de ser més, menys impulsiva, 

més reflexiva.  

Malgrat escoltar que faran una escola de música, però se’ls pot oferir, per exemple, tenen 

molt poc espai de biblioteca infantil. A la Biblioteca de Catalunya és molt petita. Es podrien 

fer biblioteques on puguin anar a fer els deures si les cases són molt petitones i no tenen un 

lloc on fer deures o puguin anar a fer deures. Puguin anar a fer manualitats, poden fer altres 

activitats que no sigui tot el dia esbargir-se, esbargir-se, esbargir-se.  

Els pares se’ls treuen de sobre, els tenen tot el dia al carrer jugant. I després hi ha el fracàs 

escolar que hi ha, perquè no fan els deures, ni fan… ni s’acostumen a tenir hàbits, a 

desenvolupar la concentració, l’atenció, la planificació, el… inhibir conductes, el tenir més 

paciència i veus pel carrer que els nens i joves pugen molt impulsius, amb molt poca 

tolerància a la frustració.  

I és que han après a passar-se el dia al carrer fins la matinada jugant. Doncs planificar una 

mica, participar en els AMPAs, participar en un enfocament multidisciplinar, no? I educar-los 

també a no cridar, perquè els pobres que els feu l’ampliació de jocs infantils. Pensa que allà 

hi viuen veïns i aquests nens criden molt i no se’ls educa a no cridar. Massa llarg, ja ho sé. 

Buscar un espai on parlar sobre els nens, i un enfoc diferent dels jocs infantils.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Bé, aquí hi ha una sèrie de coses que l’emplaço a assistir al Consell Escolar i poder debatre 

aquest tema, inclús amb responsables pedagògics que puguin debatre amb vostè les 

solucions que aquí ha plantejat. I això superaria molt l’àmbit d’aquesta audiència.  

Ha parlat vostè primer del tema de les plantes i per tant, també l’emplacem, la posarem en 

contacte amb Parcs i Jardins, perquè pugui exposar les seves preocupacions i pugui tenir 

una resposta de caràcter tècnic a qüestions que aquí ha plantejat, que moltes són lligades a 

la salut dels arbres o la perillositat d’aquests mateixos arbres.  

I també li he de dir una cosa, Barcelona, evidentment, té una escassetat de zona verda, 

però en canvi és una de les ciutats amb més arbres. (Veus de fons.) És una ciutat amb 

molts arbres. Ho dic perquè no és que no pateixin, que per sort no es quedarà sense arbres.  

La presidenta demana respecte pel torn del regidor. 

El regidor  

Arbres, hi tenim molts arbres i, evidentment, els hem de plantar on puguin ser plantats. I si 

aquests arbres poden tenir alguna malaltia o poden representar algun perill, doncs s’ha de 

mirar la manera de substituir-los. També amb un condicionant, que no es poden substituir a 

qualsevol època de l’any. I a més, amb la sequera que hem tingut, doncs de ben segur que 

alguns processos de plantació han patit endarreriments.  
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Després vostè ha parlat del tema concret de la plaça Vicenç Martorell. Voldria recordar que 

aquí hi ha hagut un procés, està dintre dels pressupostos participatius i ve de lluny. És un 

pressupost participatiu precisament per actuar en la plaça aquesta, la plaça Vicenç Martorell 

per revisar la plaça de l’àmbit de jocs. Aquest és un projecte participatiu. Per tant, a banda 

de les inversions que realitza el mateix Ajuntament, en aquest cas, que va sortir en el…, es 

van fallar els projectes guanyadors dels pressupostos participatius. Va sortir aquest.  

I em sembla que la primera reunió amb els promotors del projecte va tenir lloc el 27 

d’octubre de l’any 21. I l’any 22 es va fer l’adjudicació de la redacció del projecte a un estudi 

d’arquitectura i es va constituir el dia 10 de març del mateix any 22 la Comissió de 

seguiment dels pressupostos participatius en el Districte de Ciutat Vella, en el qual es va 

també elaborar les característiques d’aquest projecte.  

Hi ha hagut successives reunions amb els promotors del projecte. També va haver-hi, el 23 

de maig una sessió d’informació i contrast amb el veïnat. El dia 10 d’octubre del 22, va 

haver-hi una comissió de seguiment, també dels pressupostos participatius. També el dia 12 

de gener del 23 va haver-hi una reunió amb els promotors del projecte i el passat dia 2 

d’abril va haver-hi l’inici de les obres. En aquests moments també s’ha enviat un correu de 

contacte per l’evolució i tancament del projecte.  

Revisarem el projecte. Jo, en aquests moments, no el conec concretament i mirarem si 

convé fer algun tipus de gestió. Però repeteixo, és un projecte impulsat pels processos 

participatius i mirarem les característiques concretes, també referides en el tema de quin 

tractament es fa amb els arbres que es troben en aquest projecte.  

I pel que fa referència a les placetes aquestes que ha parlat, d’Aureli Capmany, de la 

plaça…, de totes aquestes places, doncs, repeteixo, intentaré posar en contacte amb Parcs 

i jardins, perquè vostè pugui interaccionar amb ells i expressar les seves preocupacions de 

caràcter més tècnic, referides a les característiques de l’arbrat que tenim i els mecanismes 

de conservació.  

La presidenta dona la paraula del senyor Àngel Cordero.  

El Sr. Àngel Cordero 

Bona tarda. Primer, venia parlar de narcopisos, però la intervenció d’ahir crec que és prou 

suficient com per saber com està el tema i també expressar el nostre reconeixement com a 

associació de veïns a aquesta problemàtica.  

El primer que vull dir és que avui estic trist, decebut, enfadat també per tornar a veure la 

casa nostra totalment militaritzada, amb un control que no té precedent. (Aplaudiments.) 

Fins i tot he pogut veure com s’escorcollava la bossa d’una veïna i estem arribant a uns 

límits que emplaço aquí al govern i també a l’oposició perquè trobin una solució i que la 

casa nostra de veritat sigui nostra i no militaritzada. Primer de tot.  

En segona part, venia amb dues preguntes, però faré unes petites intervencions per 

puntualitzar unes intervencions que han fet. A veure que la gent sàpiga que els narcopisos 

avui dia l’ocupació és molt residual. Ara els pisos es lloguen i després el subarrenden 

perquè estan relacionats a les màfies. Llavors crec que aquest Ajuntament, el regidor, és la 

seva responsabilitat assenyalar aquest fet perquè si no, es torna a un discurs contra 

l’ocupació com si fos el primer problema, que és el típic que diu la ultradreta. Llavors 
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(aplaudiments.) No sí, és així. O sigui, si us plau, en aquest sentit, li demano que sigui 

rigorós i que sigui, les coses com siguin, d’acord?  

Després també estic molt decebut, perquè aquí han vingut veïns a dir-li que tenen por, que 

ho estan passant malament, que porten molts anys i vostè els ha tornat i els hi ha dit que 

venen aquí a vendre fum. Té l’oportunitat, avui de… Ho entenc. Entenc que potser són 

massa coses i que de vegades som humans. Ens podem equivocar. Té l’oportunitat de 

demanar, de demanar disculpes, perquè aquesta gent ve aquí amb un problema i el que no 

ha d’escoltar és que són venedors de fum. Bé, ho deixo aquí en aquest sentit. 

(Aplaudiments.) Ho ha dit vostè, no jo, eh?  

I tinc dues preguntes. Perdoni’m, tinc dues preguntes que es van quedar en el Consell de 

barri i es van quedar sense contestar, d’acord? No les van contestar. Una té molt a veure 

amb els retalls que han fet vostès amb els serveis socials. Tot el que està relacionat amb els 

serveis socials. Volia que s’expliquessin. No van contestar.  

I també tampoc van contestar a allò que van dir amb els baixos per fer d’equipaments 

esportius al carrer Sant Martí, on s’estan construint aquests habitatges, 40 habitatges nous 

o quaranta i escaig, perquè van dir que allò seria una gestió publicoprivada o és el que jo 

vaig entendre. M’agradaria saber d’on trauran els diners perquè no sigui publicoprivat? 

Perquè és un compromís del mandat anterior, d’acord?, que això sigui un equipament de 

barri, perquè els nostres nens, la nostra gent, joves, gent gran o el que sigui, pugui fer 

esport. I si serà un projecte publicoprivat, doncs ho diguin per preparar-nos i que no sigui 

així. Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Per descomptat, lligat a la problemàtica dels narcopisos, en absolut he dit que es venia fum 

o que he dit que no barregessin coses perquè s’ha començat parlant del tema dels 

narcopisos i s’ha acabat parlant de la Copa Amèrica o de la Fórmula 1. Per això he dit 

també: «Siguem rigorosos també en el plantejament dels casos». Vull dir, vol substituir la 

paraula cortina de fum o vendre fum per demagògia? Doncs ho substituïm, no podem fer 

demagògia. Anem a parlar del que hem de parlar.  

I el tema dels narcopisos és lo suficientment greu perquè fem un abordatge rigorós del tema 

i ho estem fent, per descomptat i el seguirem fent.  

Ha dit una cosa que jo, evidentment, avui no l’he explicada perquè tampoc no podem estar 

parlant de tot. Però el tema aquest del lloguer de pisos, jo mateix ho vaig dir amb un dels 

consells de barri. Sí, va sortir a un consell de barri que va treure vostè mateix, ja ho vaig dir-

li que efectivament, tenim un problema. Bé, no, ja sé què és el que vaig dir. A veure, tenim 

una problemàtica, a més l’hem pogut compartir en el si dels barris del districte que tenim un 

problema d’ocupacions, que la tenim, les ocupacions sense títol habilitant per poder-lo fer 

són sempre il·legals. Però soc conscient que hi ha les ocupacions delinqüencials i les 

ocupacions socials.  

I ara hi ha altra cosa que ens preocupa i que, efectivament, i a més, he atès a veïns afectats 

per aquesta problemàtica de pisos que es compren i, per tant, tens el propietari, i que 

aquest propietari, per la raó que sigui, bé o el subarrenda i tal i, al final, acaba convertint-se 
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amb un narcopis. Hem tingut casos ben prop d’aquí, de la seu del districte i estem parlant-

hi.  

I la Guàrdia Urbana està fent una funció, perquè en si ja no es tracta del desnonament, sinó 

de l’activitat il·legal, la qual cosa complica encara més la cosa, perquè no és el mateix entrar 

en un narcopis que està ocupat il·legalment i retornar-lo al seu propietari, que entrar en un 

narcopisos que tenen un contracte de lloguer per estar a dins. És d’una complexitat encara 

molt més gran. Però efectivament, és un tema que ens preocupa i que seguirem treballant 

per poder-lo tirar endavant.  

I el tema de retalls de serveis socials, cap ni un. Al contrari, els pressupostos de 

l’Ajuntament, que a més es van haver d’aprovar, doncs, amb el vot en contra d’una part 

important de l’oposició d’ultradreta i de dreta i alguna suposada d’esquerra, els vam haver 

de tirar endavant el govern municipal amb el grup d’Esquerra Republicana. Per descomptat, 

contempla els pressupostos, uns pressupostos socials de… Ja no diré els més socials de la 

història, però en qualsevol dels casos, uns importants pressupostos socials.  

I, evidentment, en la pràctica de les nostres polítiques, hi ha també polítiques pròpies i 

polítiques de concertació. En el cas concret que vostè ha parlat, és una concertació amb 

entitats sense afany de lucre i, per tant, doncs, no es preocupi que el tema aquest en les 

zones de Sant Rafel i de Sant Martí es faran els equipaments esportius i de barri que 

convinguin. I, per descomptat, també uns pisos que tenen una marcada vocació d’oferta 

d’habitatge públic social.  

El Sr. Àngel Cordero 

Seré molt ràpid. Vostè va relacionar directament que el subarrendament és un tipus 

d’ocupació. El subarrendament és il·legal, però no és una ocupació. És el que va dir el 

Consell de Seguretat. Me’n recordo perfectament.  

Respecte al tema de retalls dels serveis…, com s’explica que si no han retallat, que de cop i 

volta, persones que fan intervencions a la via pública s’hagi reduït? O sigui que hi ha dades 

que ens expliquen que aquí n’hi ha una retallada. Ens agradaria que ens arribi aquesta 

informació on podem trobar els pressupostos anteriors i en aquest.  

Ah, i fer una puntualització amb el tema de Reina Amàlia. Li donaré una dada que és molt 

interessant. El carrer Reina Amàlia és un dels pocs carrer. O sigui, a mi que ningú em digui 

que no tinc un compromís amb la lluita dels narcopisos. Ho sento, però, però m’ha tocat i ja 

està. I d’aquest tema doncs mira, en sé una mica.  

El carrer Reina Amàlia és un carrer on sempre, sempre, sempre quan dic sempre, tot i les 

intervencions que hi ha hagut, sempre ha tingut narcopisos. O sigui, ha de ser prioritat 

prioritat perquè no tinguin mai més. (Aplaudiments.) 

El regidor  

En el tema de les ocupacions sé perfectament el que vaig dir. I en qualsevol dels casos, 

suposo que a partir de la meva intervenció ha quedat ben clar el que volia dir, per si hi havia 

alguna mala interpretació de les meves paraules.  

La presidenta dona la paraula al senyor Nestor Ivan. 

El Sr. Nestor Ivan 
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Buenas tardes, señora presidenta, señor regidor, consejeras, consejeros, buenas tardes. Y 

vecinos, buenas tardes. Mira, vais a tener un gobierno complicado. Intento ser preciso, 

porque de todo lo que se ha dicho aquí, que básicamente excepto Antonio, me parece, el 

resto todo es gente de Raval Norte. Yo estoy de acuerdo con lo que ellos dicen.  

Los narcopisos, hay que cerrarlos. Yo llegué a este barrio en el 2008 ya, ahora ya no soy un 

nuevo en el barrio, digo yo. Vengo en representación de Illa Raval Sud, pero antiguamente 

fui presidente de RPR y en RPR el problema que nosotros teníamos era la prostitución del 

barrio. Yo, al final, yo le pregunto a toda la gente que ha hablado antes que yo: desde la 

calle Robador, desde Hospital hasta Sant Pau, es que no tiene mil metros y tiene todos los 

problemas que aquí se están planteando. Todos los problemas que aquí se están 

planteando. 

Ya esto lo ha dejado claro muchas veces: No quiero, no quiero echarle las culpas a las 

señoras que trabajan en la calle, que no es un trabajo, que esto era lo que defendía los 

antiguos políticos, que decían que la prostitución era un trabajo digno. A mí que me digan 

que por veinticinco euros te tienen que hacer lo que ellos piden o lo que ellos quieran, eso 

es un trabajo digno. Por el amor de Dios. Y aquí nadie ha hablado de esto, nadie.  

El único que habla de la prostitución soy yo. Pero no es porque el estigma que están estas 

pobres personas. No es mi intención ni mucho menos, pero la calle Robador tiene ruido 

constante. Tiene música durante todo el día y ahora nos espera un verano calentito.  

Porque como no hagáis algo, yo sé, señor regidor, que estamos esperando una nueva 

normativa, pero debido a los graves problemas de convivencia de la finca de alta 

complejidad en la calle Robador, debido a que vecinos han de gestionarse, muchas quejas 

en la administración pública, por tal de denunciar actividades de meublé, puntos de alquiler 

de habitaciones para realizar sexo.  

Esto realmente, yo me lo he estado mirando, y de acuerdo a lo que establece el artículo 

64.2 y el 98 del actual reglamento, que yo sé que se va a cambiar, orgánico municipal, me 

gustaría que decirle: ¿Por qué no se cierran? Alguno se puede cerrar, porque son ilegales, 

son ilegales. Y sigo repitiendo: la prostitución no es un trabajo digno, por el amor de Dios.  

Pues esto es lo que quería decir. Gracias.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Em sembla que ha fet una exposició que no necessita resposta, perquè em sembla que ha 

fet una cosa més expositiva.  

Jo, aquí estem treballant molts d’anys de convivència, que serà la que ens haurà de 

permetre tota aquesta sèrie d’elements. I, per descomptat, comparteixo una gran part del 

diagnòstic i l’exposició que ha fet vostè.  

El Sr. Nestor Ivan 

Vale. Lo intentaré gestionar lo mejor que pueda. Señor, mire, el problema, señor, es que 

actualmente viene el verano y el verano, el ruido que dicen los vecinos que hay, la venta de 

droga que hay, el exceso. Mira, aquí hay bares que tienen todas las mesas que necesitan, 

todas las mesas que necesitan. Y pueden estar tocando música hasta altas horas de la 

noche y la gente no puede dormir.  
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Cosas como estas son sencilla hacer realizar. Me quejado 20 mil veces de que la 

iluminación de la calle Robador solamente está puesta en un solo lado. En el otro lado, no. 

Puedo aceptar que la limpieza, indudablemente con la sobreocupación que hay, es difícil 

hacerla, porque es que la gente ni siquiera se levanta, pero si está lleno de sillas por todas 

partes. Yo creo que si vosotros dais algún tipo de orden a los Mossos o a la Guardia 

Urbana, algo podrán hacer. Nada más.  

El regidor  

No, disculpi per si vostè pensava que és que no li volia contestar. El que deia és que… El 

que estava dient és que tot aquest tema que n’hem estat parlant extensament al llarg de 

tota l’audiència pública està incorporat. I, a més, doncs això és les indicacions que té la 

Guàrdia Urbana i espero també el cos de Mossos d’Esquadra.  

I ho lligava, precisament per això la poca resposta que li he donat, és en els temes de 

convivència. Estem fent una reflexió al voltant de la modificació de l’ordenança de 

convivència que ens ha de permetre també tenir millors instruments per lluitar contra les 

coses que vostè aquí planteja.  

La presidenta dona la paraula al senyor Francisco López. 

El Sr. Francisco López 

Hola, bona nit! A veure, jo vinc a parlar de part de tots els veïns que els tinc al costat d’on 

visc jo del carrer Robador. Ara, jo vinc a parlar del carrer Robador, de tots els veïns que tinc 

al costat d’on visc jo, al número 13, el 15, al 17, el 21 al 26 i del Sant Rafael-Robador, el 

número 1. Sobre el tema de no poder dormir per la nit, per les dones de la vida que estan 

chillando, barallant-se. Allò se desmadra ara.  

Venen allà a drogar, a baix, venen mòbils, venen de tot. Hi ha un bar que tanca a les tres, a 

les quatre. El van tancar i una altra vegada està obert. Allí, el problema que hi ha, les dones 

que estan assentades les 24 hores ja, hi ha un meublé que està obert les 24 hores, el que 

haurien de fer és tancar-lo i les dones no farien soroll. Podíem dormir tots els veïns d’allà 

dormir tranquil·lament, sense soroll, sense res, perquè jo porto 20 anys lluitant amb això.  

Aquest meublé fa que està obert fa 20 anys i no l’han tancat mai. Se veu que no sé què 

passa amb aquest meublé? No han tancat mai i el problema està amb els meublé que tenim 

a davant, del carrer Robador número 14. Que n’hi han dos meublés, un que tanca a la nit, 

que és una que se diu Soraya, que és una marroquina i aquesta té les 24 hores allà oberts. 

Els veïns hem d’estar asseguts al balcó esperant que acabin les 24 hores per poder anar a 

dormir una mica. És que no dormim, allà. Jo porto un grapat d’anys que no dormo.  

És que jo no sé què passa, aquest carrer. És el carrer més conflictiu de Barcelona. I aquí en 

parla la gent, que n’hi ha molt follón també en Raval a tots els llocs, però m’agradaria que 

vinguéssiu alguna nit o alguna tarda al Raval. Ja no dic del centre de dia dels drogoaddictes 

que tenim a baix també, que no tanca, sembla que sigui patrimoni de Catalunya, allò, que 

no voleu tancar-lo.  

I a part de tot això, és que estem sense poder dormir, sense treballar. Per què no tanqueu 

aquest meublé que porta 20 anys obert? I la gent que vivim al costat no podem dormir. Tinc 

una mania, entre la gent que venen, els que venen a vendre mòbils, els que venen a vendre 

droga i les dones de la vida que estan allà comprant, que se posen a barallar, el soroll i tot 

això. Estan davant de la porta del dos meublés i no se mouen d’allà. I res més que això. Jo, 
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cada vegada que estigui sense poder dormir, vindré a parlar de tot el problema que tinc a 

baix davall de casa.  

El regidor  

Sí, per descomptat, parlar, però intentem també objectivar les denúncies, identificar i acotar 

els problemes. Per tant, aquestes coses que ens les faci arribar, aquí prenem nota de tot el 

que va sortint. Però si tu ara pot tenir constància de tots aquests temes quan es produeixen 

i on es produeixen, doncs això també serviria millor en la funció tant de la Guàrdia Urbana 

com dels serveis d’inspecció.  

I després tenim una problemàtica molt complexa, que és el tema de l’atenció als 

drogodependents, que és als orígens de la problemàtica concreta que s’ha exposat aquí. 

S’ha parlat de Baluard o s’ha parlat també del carrer de Robadors.  

El Sr. Francisco López 

A veure, està dient de les denúncies. A baix d’on visc jo, n’hi ha una planta baixa que és de 

protecció oficial. Està ple de merda, allò. Totes les dones de la vida estan assentades allà, 

tirant paquets de tabac, tira això. I he fet quatre denúncies perquè tanquin, i obrin allò, 

tanquin i bruti.  

He baixat dues vegades apagar el foc amb això que tenim a dintre l’escala, l’esprai que 

tenim d’això, apagar-ho perquè s’encenia la casa. He fet tres denúncies, passen de tot. I 

cada vegada hi ha la façana a dalt fins ple de merda. Pugen cucarachas, pugen mosques, 

pugen de tot. Quantes denúncies vol que faci allà? Si no venen a obrir la porta i a rentar tot 

allò que n’hi ha allà. No sé quina cosa denúncia puc fer.  

El regidor  

Doncs si no les ha fet… Si ha fet les denúncies i no li han contestat, faci’ns-les arribar i ja 

comprovarem també, perquè hi ha hagut aquesta actuació, que és una actuació que no 

correspondria, per part dels serveis que siguin.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Concepción Colomera.  

La Sra. Concepción Colomera 

Hola, bona tarda. Primer de tot, és la primera vegada que vinc a un ple i la veritat és que 

serà la darrera. (Aplaudiments.) I serà la darrera perquè tota la gent que està al voltant 

m’està dient que porta anys i anys i no se li ha fet mai cas.  

Llavors dic, mira, porto des de les quatre i mitja la tarda que vaig sortir de casa per poder 

estar aquí per defensar els meus veïns. Soc la presidenta de Reina Amàlia, 15. Vaig ser 

víctima de que una senyora que treballa a la Generalitat, al Departament d’Ensenyament, 

em va llogar un pis i em va muntar un narcopis. Em va destrossar el pis. Va destrossar-li la 

vida als meus veïns. Vam poder, finalment, després de gastar-me molts diners en un 

advocat i d’esperar molt de temps, fer-la fora. El pis, me l’ha deixat destrossat, m’ha deixat 

pràcticament a la ruïna i ha destrossat els meus veïns, que no podien dormir.  

Ens hem gastat un dineral en arreglar la finca. Ens ha costat molts diners a tots els veïns, 

perquè hi ha gent que no té diners ni recursos i els que teníem una mica més els hem posat 

per tenir una finca digna que no semblés el Bronx. I ara resulta que tenim un altre narcopiso. 

Hi entren 300 persones per dia, 300, no quatre, 300.  
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Hi ha un noi que ha marxat ara, que ha vingut amb la motxilla, que és l’Stefan, que treballa 

de guia turístic a Barcelona, i ha deixat el pis perquè no pot dormir, perquè té por de baixar 

cada dia, perquè els estan atacant amb navalles. S’estan punxant al carrer, o sigui, dintre 

del bloc. Els veïns no dormen, el que tothom sap aquí.  

Llavors hi ha el Reina Amàlia 8, el 3, el 14, tots. Llavors aquest senyor acaba d’al·lucinar. 

Aquest senyor d’allà de blau acaba d’al·lucinar. Ha dit: «En mil metros tenim tot el cacau a 

Barcelona». I és tan difícil posar una miqueta de seguretat, perquè si jo a casa tinc rates o 

tinc cucarachas o tinc qualsevol, jo faig un ataque i començo a posar trampes per tot arreu, i 

això ho elimino. Si volguéssim, l’Ajuntament ho eliminaria, perquè si no, acabarem tots, 

(aplaudiments) tota la ciutadania fent coses que serien il·legals perquè la llei ho prohibeix.  

Però a veure, que t’estan ocupant casa teva, que t’estan robant, que la gent gran no pot 

sortir al carrer. Això és molt greu, eh? Estem patint un segrest als nostres carrers i és 

gravíssim. I us veig a vosaltres amb una cara de: «vaya palo que me están dando todos 

estos vecinos, porque no vamos a hacer nada». És veritat. (Aplaudiments.) 

I ens estàs controlant el temps i ens estàs controlant el temps, perquè la teva feina és 

aquesta. Però cada vegada que tu intervens, tens més temps que els 5 minuts que tenim 

nosaltres. I és molt trist. És que és molt trist. I jo entenc que sou de partits diferents i que no 

us poseu d’acord ni de conya. I aquest és el problema i ens fa vergonya. Fa vergonya 

perquè ens representeu.  

I saps què et dic? Que jo no em sento representada per cap de vosaltres. I és súper trist. És 

súper trist perquè el sou de tots vosaltres i el que costa l’Ajuntament ho paguem nosaltres i 

ens costa molts diners i que no ens facin cas és gravíssim. Tenim totes les gravacions, ens 

hem gastat diners tots els veïns en posar càmeres, ens les estan trencant. Portem els 

vídeos. Estem trucant al 112 i el senyor regidor ha dit a una altra persona que havia fet 112 

denúncies, que bloqueja el sistema. Però com ho fem? Si denunciem, perquè denunciem 

massa. Si no denunciem, per què no es denuncia. Tots esteu fent coses per no sabem en 

quin nivell s’està fent.  

Falten diners? Molt fàcil. Aneu-vos al carrer Reina Amàlia i cobreu impostos a tots els 

narcopisos, que tindrem policia i tindrem serveis de primer nivell, perquè allà s’estan fent 

molts diners i no paguen impostos. És que estem per dir: Mira, venir a Reina Amàlia, que 

aquí es donde se ven de todo y no hay el control, perquè és la veritat. Ostres, és un carrer, 

és que hi ha un 4 o 5 carrers i allà teniu tot el que cau. És tan difícil? Tan difícil és 

col·locar…?  

Al final acabarem fent nosaltres, els veïns, de policies. Llavors, que hi ha un soroll d’un aire 

que fa soroll? Aneu i talleu el puto cable. I perdoneu pel puto, però és que estic molt 

emprenyada. Talleu el cable. Ja veuràs com no fan soroll. I com no hi ha recursos, pues ja 

s’arreglaran. És que al final és com si ens obliguéssiu a que delinquim nosaltres.  

Jo m’he anat a la policia i sembla que la delinqüenta soc jo, quan tinc una persona que ha 

muntat un narcopisos a casa meva. I ara li han muntat a un altre veïna, que ha comprat un 

pis perquè la seva filla que està estudiant aquí pugui estudiar. Doncs no, i tenim 300 

persones gravades amb vídeo, regidor! Algú de vosaltres ha tingut un pis ocupat o té un 

narcopisos a casa seva, els que esteu asseguts? M’agradaria molt que vinguéssiu i que us 

asseguéssiu allà, perquè és que al·lucinaríeu.  
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És molt trist, eh? Us dic gràcies pels 5 minuts que m’heu donat perquè seran els últims, 

però per favor representeu a la ciudadania, eh? És molt trist, eh? Gràcies. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

No, m’agradaria que pogués atendre la resposta, perquè em sembla que en el decurs de 

l’audiència pública en la qual només parlo jo, perquè és el reglament que tenim muntat, però 

en qualsevol dels òrgans de participació i de govern del districte, quan es parla en aquests 

temes, em sembla que volem que els veïns se sentin acompanyats.  

Jo li he explicat el que estàvem fent, li he explicat, i aquí hi ha representants de la Guàrdia 

Urbana i de Mossos que estan treballant cada dia en aquest tema concret. I el tema de 

Reina Amàlia, n’és un exemple. Hi hagut desallotjaments quan han tingut el manament 

judicial per fer-ho i el control i el buscar tots els elements que permetin fer una càrrega de la 

prova per portar-lo als jutjats, ho fa la nostra policia. I fa una feina fantàstica.  

Que arribem on arribem? Però jo li podria dir el nombre de desallotjaments de narcopisos 

que fem setmanalment. Evidentment no arribem a tot on voldríem arribar, però estem creant 

els mecanismes perquè en la part de responsabilitat que tenim poder donar resposta i en la 

part de responsabilitat que no tenim, anar a qui pugui donar resposta perquè ens doni els 

instruments per poder-ho fer: Instruments de la policia, instruments dels jutges, instruments 

dels fiscals i instruments legislatius. I seguirem.  

I li demano, si us plau, que torni, que torni. Ja sé que hi ha que les coses no se solucionen 

ni en dos ni en quatre ni en cinc dies, però hi seguirem i aquest és el nostre compromís.  

La senyora Colomera es queixa, des del públic i sense micròfon, que no pugui rebatre al 

regidor, però la presidenta li aclareix que és un acord de la Junta de Portaveus i dona la 

paraula al senyor Andrés Ibáñez.  

El Sr. Andrés Ibáñez 

Hola, bona tarda, bona nit o bon vespre. Primer de tot demanar disculpes a qui s’hagi sentit 

ofès, perquè he estat jo qui no m’he pogut aguantar i li he dit «mentider». Jo no vinc aquí a 

jutjar a ningú, però hi ha un punt que ja no es pot més. (Aplaudiments.) No soc una persona 

violenta, soc una persona violentada. Vinc violentat. Els últims divendres, dissabte de la 

setmana passada, ni un sol minut legal a casa meva, sempre sobrepassats de soroll.  

He estat a tots els consells de barri i això no em pot ningú criminalitzar per això. Intento 

anar-hi i agraeixo sobretot molt i molt al veïnat, el bon veïnat de cada barri de Ciutat Vella, 

que és la font d’on es pot treure una mica d’ànim quan s’està vivint tan malament com 

estem vivint a molts punts dels barris de Ciutat Vella.  

I com que no tinc temps, sempre em faig un lio.  

La presidenta s’adona que no li havia posat el temps i li afegeix un minut.  

El Sr. Andrés Ibáñez 

Moltes gràcies, li ho agraeixo. També li agraeixo molt el seu paper d’àrbitre.  

Li faré una pregunta, senyor Batlle: Què fa el districte per garantir el dret al descans, la salut 

i l’habitabilitat de les nostres llars al Gòtic sud? Especialment en l’àmbit d’Escudellers-
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Orwell, per afrontar la violència de soroll i l’assetjament en què vivim. De dia, relacionat amb 

aspectes com la dimensió de les terrasses, l’ús continuat d’amplificadors. De nit, sobretot de 

nit, per l’ocupació intensiva del carrer per la discoteca Marula, els seus clients, el servei de 

llauners i l’exposició continuada al bullici, la cridòria i la borratxera durant tota la matinada. A 

veure si em pot respondre a això.  

L’escolto. No, no, l’escolto vull dir que em guardo si em queden dos minuts per, després de 

la resposta que vostè em doni, a veure per on enfoquem. 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

…mitjà també en el decurs d’aquesta audiència pública, que és el que estem fent, doncs 

estem fent inspeccions, sonometries i un pla de reducció del soroll que presentarem 

properament, com he dit al començament del plenari.  

Aquí el tenim, aquí el tenim i serà l’objecte dels propers…, dels debats dels propers òrgans 

de govern i de participació del districte i dels districtes. Aquí hi ha un treball molt seriós que 

han fet els tècnics incorporant totes les demandes que se’ns han fet per part del veïnat. 

Veurem quin resultat dona tot això.  

El Sr. Andrés Ibáñez 

Tot el que li he dit és escrit al novembre de l’any 2023 per la primera audiència en el seu 

mandat. La resposta que vostè em va donar reconeixia un incompliment en tot l’horari de nit 

de més de vuit dècimes per sobre dels 60 permesos. Vol dir que ni un sol minut en tota la 

matinada, ni un sol minut de divendres ni de dissabte estem amb límits acceptables 

legalment.  

Vostè començava la resposta així, deia: «Reafirmem el compromís amb el descans veïnal i 

amb la protecció de veïns i veïnes». Això és el que a mi m’encrespa. Això és quan jo li dic 

mentider. És perquè quan vostè diu que la prioritat seva és defensar els drets dels veïns, 

això no és veritat. Això no, vostè no ho demostra amb fets. Vostès són els fakes de la 

situació. Tenen totes les dades, però nosaltres patim els fets i no tenim més defensa que 

venir aquí i mirar de parlar aquí cinc minuts. Per què? Per obtenir res.  

Quan cada cop que vostè no respon o no correspon les demandes legítimes que nosaltres li 

fem, això és pitjor que una mentida. Vostè està usurpant un lloc polític en el qual vostè no 

està donant el servei a qui el mereixem, que som els ciutadans. Llavors jo li torno a dir, el 

millor servei que ara vostè podria fer és presentar la dimissió (aplaudiments) i que el seu lloc 

l’ocupés una persona que tingués ganes de veritat.  

Jo no tinc força per obligar-lo, però segurament entre tots vosaltres, que sou representants 

polítics, podríeu trobar la fórmula, perquè bastant prou té amb tota la responsabilitat de 

seguretat. Si tan bo és amb el tema de seguretat que porta tants anys, expliqui’ns què va 

passar la nit de la revetlla. Qui era l’home que va morir? Un xicot de 26 anys, no sabem ni el 

nom. El seu nom és tots els noms, perquè podríem haver estat qualsevol de nosaltres, 

perquè si vas al carrer amb la teva germana i algú roba la teva germana, no tens més remei 

que defensar-la.  

I una altra cosa: Qui és la persona que el va matar? Era conegut? Era conegut des de les 

instàncies de l’autoritat, des de l’Ajuntament? O era un que va caure allà amb un 
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paracaigudes? Perquè de tot això necessitem respostes. Ja fa 25 anys que sempre que es 

parlava d’aquest tema es remetia a la problemàtica de la multirreincidència. Però ha passat 

ja un quart de segle i continuem amb el mateix.  

Vostès sempre han estat com les mosques al voltant del poder i nosaltres sempre hem estat 

patint i aguantant, patint i aguantant. (Aplaudiments.) Per això jo encara faig l’esforç de venir 

i no em desanimar, però la tàctica que tenen és de desanimar-nos a tots, i això és una 

llàstima, perquè la verdadera participació i la vertadera democràcia es fa incentivant la… (la 

presidenta li recorda que ha acabat el temps.) 

I tantes coses, si fos veritat, no, però si fos veritat, tantes coses que hauríem de parlar.  

El regidor  

Per descomptat, seguirem dedicant-nos amb la il·lusió i amb la força al servei de les 

responsabilitats que tenim. I sabem que hi han uns imponderables que per molta demagògia 

que es faci no podrem solucionar.  

Home, ha sigut claríssim, la intervenció que ha fet respecte a un incident, un incident 

gravíssim que els primers en lamentar hem sigut nosaltres i que en els cinc minuts estàvem 

donant la cara davant de la ciutadania. Estàvem donant la cara davant de la ciutadania, als 

cinc minuts. Res més.  

La presidenta dona la paraula la senyora Sílvia Elena Joel Ventura.  

La Sra. Sílvia Elena Joel Ventura 

Hola, buenas tardes. Bueno, a mí, de pequeña me enseñaron que la comunicación es 

cuando se participa el emisor y el receptor, ¿no? La comunicación ha de ser efectiva, debe 

provocar cambios y mejoras. (Aplaudiments.) Debe causar un impacto en ambas partes, 

tanto en la persona que emite el mensaje como en las personas que reciben el mensaje. Si 

no, es una comunicación completamente vacía.  

Hay instancias, denuncias, papeles y más papeles que se acumulan en los escritores de los 

administrativos. En términos prácticos, ¿qué se hace? Planes sin fecha son solo sueños. 

Hoy mi hija y yo y todos los vecinos del número 6 de calle Rauric estamos cumpliendo un 

mes con un local ocupado, un narcolocal, que está conectado con el otro narcolocal de la 

calle Boqueria, número 26.  

Cuando el 17 de junio esos mismos personajes intentaron ocupar el mítico y de tanto valor 

patrimonial Ingenio, han venido de inmediato casi. Bueno, unas cuantas horas después de 

Fomento para cerrar la puerta por dentro, pero nada más. O sea, no dormimos. Estamos 

con esta constante molestia de día y de noche viendo a la gente que está traficando en 

nuestras narices, que se mete a nuestro portal a destruir el portal i a conectarse a la luz. Y 

Endesa dice que tardan 30 días en desconectarlos.  

Vengo de un país, El Salvador, donde la vida no vale nada. Yo crecí con la frase de que 

éramos un país en vías de desarrollo. Llevo dieciocho años en España y no veo mucha 

diferencia. Ahora, tenemos un presidente heroico en El Salvador, criticado por muchos, 

porque está faltando a los derechos humanos de los pandilleros. Pero los homicidios –y 

hablo de homicidios, no hablo de narcopisos, ni de robos, ni de terrazas con ruido– han 

bajado de una manera increíble, porque él les ha plantado una guerra.  
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El Salvador, tiene 21.000 quilómetros cuadrados de territorio, en total. Cataluña tiene 

32.000 quilómetros cuadrados. O sea, mi país es más pequeño que todo Catalunya y no 

veo que se haga nada en términos reales. Siento mucha frustración, porque mi hija está 

creciendo en este ambiente, que yo evité. Yo no vine por motivos económicos a España. 

Vine por seguridad. Y ella está viviendo lo mismo que yo viví allá, con las pandillas, las 

maras.  

Tristemente, la frase que todos hemos escuchado en más de una ocasión: «Nos están 

echando del barrio» no es una simple queja al aire. Es una realidad, no solo por los precios 

de los alquileres, sino porque tememos por nuestra integridad y la de los nuestros. No nos 

sale a cuenta vivir con tanta adrenalina, haciendo malabares para llegar a fin de mes y, al 

final, vivir en un ambiente poco amable y que nos desgasta a todos constantemente. Se 

habla de contaminación, de la higiene de la calle, de la contaminación por ruido, refugios 

climáticos, de la nueva Rambla que cuesta 55 millones de euros, que seguramente dará 

una nueva imagen a esta icónica área de la ciudad. Pero ¿de qué nos sirven tanto planes 

urbanísticos, si al final la ciudad quedará vacía?  

Poco a poco nos marcharemos. Poco a poco o de golpe, lo que haga falta para no continuar 

viviendo con ansiedad y miedo. Gracias. (Aplaudiments.) 

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Sí, recogemos todo el conjunto de reflexiones, pero, a ver, dignificar, no vamos a dignificar a 

trozos. Hemos de dignificar globalmente. Y, por tanto, el hacer una obra en la Rambla no 

tiene que ser contradictorio. Al contrario, ha de ser un impulso de mejora alrededor. Lo 

mismo que decimos la Rambla podemos decir de cualquiera de los espacios del distrito. No 

es fácil. No es fácil y somos conscientes. 

Pero tenemos instrumentos, tenemos proyectos. Tenemos proyectos. Usted ha hablado de 

que hay que hacer planes y fechas. Los tenemos y los podemos comentar. Tenemos unos 

presupuestos, tenemos unos planes de actuación para el mandato municipal que 

contemplan todo un conjunto de actuaciones que ustedes conocen porque son actuaciones 

que son históricas, que están reivindicando y que las vamos a ejecutar. 

Y esto, la mejora del espacio urbano nos ayudará también a la mejora de los elementos de 

convivencia, incluyendo los de la seguridad. Ya he explicado las dificultades… No he 

querido, no quiero esconder las dificultades con las que nos encontramos, porque hay 

cosas que dependen de nosotros, pero hay muchas que no dependen de nosotros. Pero, 

bueno, vamos a hacerlo. 

Y desde el Ayuntamiento, que es la administración más cercana al ciudadano, pues 

tenemos la proximidad. Estamos todos, ustedes y nosotros, en la trinchera, (crits del públic) 

porque nosotros estamos… No, no. Me refiero en la trinchera de la visibilidad del conflicto y, 

por tanto, también en la trinchera de la necesidad de solucionarlo. Y este es el empeño en 

el que vamos a trabajar.  

Le agradezco su reflexión y, por supuesto, también le animo a seguir participando. Usted ha 

explicado una historia complicada de su vida. Esta es una gran ciudad y este es un gran 

barrio, vamos a continuar haciendo una gran ciudad y un gran barrio. 

La Sra. Sílvia Elena Joel Ventura 



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

48 
 

Yo no soy experta en política ni en seguridad, pero como los problemas los vemos todos, 

¿no?, ya se han señalizado, se han enumerado y se han repetido en bucle, en esta reunión 

y en otras, que seguramente ustedes ya lo tendrán de memoria.  

Pero ¿por qué no se hacen acciones más puntuales? Por ejemplo, enseñarles artes 

marciales a nuestros hijos, ¿no?, porque a uno le han atracado y le han robado el 

monopatín. ¿no? Hay que aprender a defendernos a partir de ahora, ¿no? Quizás, mientras 

llega la fecha marcada de parte de las autoridades para que se hagan las cosas. 

No sé. Ni idea.  

El regidor  

Por supuesto, la solución que plantea usted no es solución. Formaria parte del problema.  

La presidenta dona la paraula a Nem Jeck, Andrés.  

El Sr. Andrés Nem Jek 

Hola, mi español no es muy buen. Soy polaco. Vengo pocos meses, porque en Polonia, 

Barcelona es mejor ciudad. Seguridad catalán, bien personas. Compra un piso en febrero 

aquí y en abril, mi vecino plantar narcopiso. Narcopiso cada día, cada noche, 80 personas 

por hora entran. (Soroll molt fort i petita interrupció).  

Sí. Teníamos entrada buena. Tota la gente paga por entrada, rompieron todas las cámaras 

que teníamos, la puerta. Tenemos yanquis en la puerta. Yo quiero dormir por la noche 

(reprodueix un vídeo al móvil, amb crits). Es frente de mi piso. Yo trabajo de informático. 

Esta ciudad, todo dice que es mejor ciudad para vivir, pero ¿qué es esto?  

Fuimos a Mossos, no pueden hacer denuncia porque ellos saben. Okey, grabamos todos 

evidencias, todos grabar, de la cámara. Es riesgo para nosotros, grabar todos. Y pero 

Mossos: «No, no, podemos porque esperamos para juez para hacer…, permiso de juez». 

Pero son criminales. Estos gente son criminales. ¿Tú quieres ir a entrada y vivir allí? Son 

criminales, de dominicanos, mexicanos.  

Yo no quería comprar un piso en México o dominicanos que son muy mal barrios. Es 

España, es Europa y no puede vivir allá, y no haces nada. ¿Cómo…? Compra dos pisos, 

quería… es muy buen ciudad para vivir y para invertir. Y ahora… Vivía en América, vivía 

tres años en Inglaterra, Polonia. Nunca, nunca se pasó para mí. Nunca fui en policía en mi 

vida. Tengo 43 años. Nunca fue a un policía. Ahora cada día necesita al policía y haces 

nada.  

Señor Albert, ¿cómo es posible? Es XXI siglo y ¿cómo es posible? (Aplaudiments.) 

El regidor  

Tiene razón y tampoco sé en qué parte de las ciudades que usted ha referido de los países 

en que usted referido vivió. Porque está claro que hay zonas que tienen una especial 

conflictividad. Mire, esto es uno de los problemas importantes que tenemos aquí en 

Barcelona, que una gran parte del conflicto social lo tenemos en el centro de la ciudad, por 

tanto, es mucho más visible que el que se pueda producir en otros sitios.  

Por tanto, entiendo perfectamente la situación en la que usted se puede encontrar. Supongo 

que, del conjunto de las intervenciones que ha habido hoy aquí, me parece que queda claro 
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el empeño común de luchar contra esto. De luchar cada uno con los instrumentos que tiene, 

cada uno de los instrumentos que tiene.  

Y evidentemente estamos en un estado de derecho. Hay soluciones que no podemos 

adoptar y otras que sí… Lo que sí podemos hacer es forzar quien tiene mecanismos para 

provocar los cambios, que los provoque.  

El Sr. Andrés Nem Jek 

Yo olvidé decir que es Reina Amalia, 15, por supuesto. Y tú vas ir… quizás vives en barrio 

rico, Eixample, o cualquier y no tienes estas problemas. Pero yo también pago impuesto y 

todo y tengo derecho a vivir como humano. Cuando yo regreso de mi trabajo, tengo derecho 

a vivir como humano. Y no… Es muy mal. Tú no haces nada. Hay Mossos cada día a Reina 

Amelia porque solo sienten en el coche aire acondicionado, nunca fue a calle. 

Este chico, es pasando a calle con drogas en bolsa de plástico. Pero muchos Mossos pasar 

cada día a ellos y nunca nadie ha parado. Necesitas solo parar este chico y verificar ellos y 

él tiene evidencias. ¿Por qué no haces? ¿Mossos no hace esto? (Aplaudiments.) 

El regidor  

Está claro. Está claro que uno de los retos que tenemos es el de revisar los protocolos de 

intervención y de coordinación entre las fuerzas policiales. Y esto es un empeño que tiene 

nuestro intendente, el intendente jefe de la Guardia Urbana aquí en el distrito, que ha 

alertado continuamente de la necesidad de revisar algunos protocolos. No puedo decir más. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Montserrat Morell.  

La Sra. Montserrat Morell 

Hola, bona tarda! Bé, jo seran dues cosetes més. Una és a la Barceloneta, bé, les dos a la 

Barceloneta. I era, bé, fer una incidència, un incís del carrer Sevilla. El problema que té és 

una mica més estret, fa uns 40 centímetres menys, la calçada. I clar, què passa? Que els 

cotxes o aparquen una mica sobre la vorera o costa molt de passar amb el cotxe. Val? És a 

veure si es pot donar una solució, un canvi de configuració del carrer. Especialment és la 

part que conec jo, que és de Pepe Rubianes cap avall, és a dir, anant cap a… De Pepe 

Rubianes, cap a l’hotel Vela, per dir-ho d’alguna manera.  

I l’altra és, bé, va haver-hi una asfaltació recent de diversos carrers i el curiós, que sorprèn 

bastant i també potser m’agradaria entendre el motiu, és perquè es va asfaltar 

completament tota la part del carrer dels Pescadors, però en canvi els altres carrers (Sant 

Miquel, Sant Elm, el carrer Sevilla i tal? només es van asfaltar alguns trossos. I era no 

entendre perquè aquesta diferència, simplement. I ja està, simplement. Res més.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Sí, prenem nota del tema de la configuració de la mobilitat en aquesta part de la 

Barceloneta. Ahir vam fer la presentació del Pla de Barris per aquest període i els quatre 

barris del districte de Ciutat Vella estan inclosos en el Pla de Barris. Mirarem si en el Pla de 

Barris podem introduir actuacions com els que vostè aquí considera.  

Evidentment hem d’anar prioritzant també, ara que parlava vostè del tema de les 

pavimentacions, quines farem. Però ja li dic que vam anunciar l’altre dia les inversions que 
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es fan a la Barceloneta, que a més, també acompanyades d’aquestes intervencions 

específiques del Pla de Barris, que, repeteixo, seran millores en els quatre barris del 

districte. Més enllà del que ja està establert en els pressupostos.  

La Sra. Montserrat Morell 

Sí, sí, és només això, que entenc que és un tema de pressupostos. Però el curiós és que el 

carrer dels Pescadors va ser completament asfaltat, no? Que si penses lògicament dius bé, 

potser comences per un i vas acabant els altres. Però va ser precisament només el carrer 

dels Pescadors. I és curiositat, perquè jo soc una persona molt, molt curiosa. Em va cridar 

molt l’atenció, simplement. No ho sé. Entenc que la resposta no se sap o per algun motiu, 

però…  

El regidor  

Ho desconec.  

La Sra. Montserrat Morell 

Molt bé. Merci.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Cristina Cort. 

La Sra. Cristina Cort 

Bona nit a tothom. Senyor Batlle, ja em coneix. He vingut a les audiències i no hem millorat 

lo de les nits de les pilotes a la plaça Sant Miquel. A la una, ja no només són nens, turistes 

que venen tres i quatre amb ilotes a fotre-les contra les parets. A la una de la matinada, a 

les dues hem d’aguantar això? Potser la solució era la que teníem abans, fa vuit anys, 

prohibir les pilotes per la ciutat, perquè la gent no és conscient de que jugar a pilota a unes 

hores molesta, que els crits…  

Vull dir l’incivisme, es veu fins i tot en aquesta sala. Ho hem vist durant tota la tarda entre 

nosaltres. Doncs el que tenim al carrer és más de lo mismo, o pitjor. Els vaig demanar uns 

simples cartells a la plaça que diguessin «No es jugui amb pilotes dures, respecti el descans 

dels veïns». Coses molt simples, no. La campanya que s’ha fet aquest estiu pel soroll, quina 

es? Les banderoles aquestes que hi ha dels «turistes, parleu baix»? Es la mateixa que fem 

cada any, que no serveix de res.  

Els turistes venen i cridant, s’emborratxen. Les nits, de George Orwell, d’Escudellers, les 

tenim també a la plaça Miquel. Tenim captadors de droga que pugen cada dia a partir de la 

una, es planten asseguts a la plaça i no marxen fins a les quatre de la matinada. És una 

plaça que hi ha una vigilància interior, que vostè em va dir: «Bé, intentarem que la Guàrdia 

Urbana a dins presti una mica d’atenció a fora». L’altre dia hi havia un problema a la plaça a 

les dues de la nit vaig cridar, perquè casualitats de la vida, estaven fent la volta. És que ni 

cas ni em van mirar. Estic a casa meva. Jo a les 12 de la nit no estic pel carrer. Intento, 

quan arribo de la feina a les 11, poder descansar i és realment impossible, però vull dir. Jo 

parlo de la plaça Miquel, però és que veig que aquí tothom tenim un problema d’incivisme 

als carrers que no ens deixen dormir.  

Sigui motivat pel narcotraficant, que és un tema molt greu i que sé que es prenen en serio i 

que és molt complicat de resoldre. Però altres coses més simples, com posar uns cartells. 

No sé, a mi em fa mal veure com foten cops de pilota a l’Ajuntament, al Palau Centelles. 
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Són edificis, patrimoni patrimonials. O a la Catedral. No, és que no ho entenc. No respectem 

ja ni les nostres coses. Apart de les molèsties que poden causar.  

Per aquest estiu, els demanava, si us plau, a les diferents audiències, que pressionessin 

amb cartells a la plaça i no n’hi han cartells i ja estem a l’estiu. Els col·les han acabat i això 

serà horrible. Jo truco cada dia a la Guardia Urbana dia sí, dia no. Poso whatsapps a la 

Guardia Urbana, que no em contesten mai. No sé ni amb qui parlo. Poso denúncies al 

telèfon del civisme, a la regidoria. No tinc respostes, però és que m’agradaria veure alguna 

millora. 

També li diré, soc sincera, que he vist que les comunitats –no sé qui ho ha fet, perquè no 

m’expliquen tampoc qui treballa en aquestes coses– a les comunitats que venien fins les 11 

i 12 de la nit estan reduint l’horari a les deu i mitja. Que això ja és un gran què. Vull dir, per 

molt petit que sigui, les coses que es poden fer, els veïns a casa nostra ho notem, perquè si 

vostè té un crio que el posa a dormir a las 9 de la nit, a les vuit i a la una li desperten uns 

skaters que han vingut a l’esglaó del carrer Gegants a fotre salts o les bicis aquestes de 

rodes gruixudes, doncs, perdoni l’expressió entre cometes, però et cagues en tots els morts.  

I el mal tràngol que passa en aquell moment de sortir i dir el que penses i que ells et 

contestin és que és una baralla constant. La Guàrdia Urbana em diu: «No surtis, és pitjor». 

Ho sento, nit, cada nit, cada hora, em vaig exaltant i haig de sortir a cridar i a dir que són 

uns incívics i uns insociables, perquè gent que es comporta així no pensa en la resta de 

societat que tenen al seu voltant a aquestes hores.  

Res, els demano, si us plau, cartelleria a la plaça.  

El regidor  

Queda clar. Està demanada als equips de producció.  

La Sra. Cristina Cort 

Ah, no sabia res.  

El regidor  

Ens han demanat si hi havia resposta. No, de moment no la tenim, però sí que l’hem 

demanat. 

La Sra. Cristina Cort 

Val, la tindrem aquest estiu, per tant. Gràcies.  

La presidenta dona la paraula a la senyor María Teresa Ambrosio.  

La Sra. María Teresa Ambrosio 

Buenas noches. A estas alturas ya no sé ni si hablar, ya se ha dicho todo. Las faves están 

contadas, pero yo ya saben que soy su Pepito Grillo y voy a por ello. La última vez, no me 

guarde el minuto, por favor, señora presidenta, guárdeme el minuto.  

Y después, señor Batlle, usted siempre me deja que cuando veo lo que me dice, que no le 

puedo decir nada, me cabreo un montón. El Raval lo recuperará a usted, cuando pueda. El 

Raval está hundido y es irrecuperable en este momento. Y usted, pues no. Ya usted está 

viendo todo lo que hemos hablado, ¿vale? El uno no duerme con el ruido, el otro no duerme 

por la droga. Y esa es la historia. Vale, esa es la primera.  
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La segunda. He tenido el «honor» de que Salut pública me llamara y he tenido una reunión 

con ellos de dos horas. ¿Vale? Ya sabe usted que yo he insistido mucho en eso. Al final, 

vinieron dos personas con bastante responsabilidad y tuvimos una reunión de dos horas. De 

las cuales, a mitad de esa reunión, Ramon, que usted sabe quién es, el vecino aquel de allí, 

me dice: «Maite, ¿estas con las de Salud pública?» Dije: «Sí». Dice: «Pues que se asomen 

a la ventana». Debajo de mi casa, ahí estaban con el chute. Llamamos a Baluard Y: «Viene 

Baluard». Ellas lo vieron en vivo y en directo: Baulard no vino. Acabaron de pincharse, se 

cambiaron de ropa, se dieron la vuelta y se fueron. Y ellas viéndolo desde la ventana 

conmigo.  

Descubrí, señor Batlle, que las señoras que vinieron de Sanidad, muy correctas, no saben 

lo que se cuece dentro de Baluard de la misa la mitad, ¿vale? Porque yo iba diciendo cosas 

y iban diciendo: «Pero si esto lo pagamos». Y yo iba diciendo cosas: «Esto no puede ser». 

Pero, ¿me entiende usted? O sea, el 50 por ciento de lo que se cuece en Baluard, Sanidad 

no lo conoce. Ahora saben un poquito más, porque dos horas dan pa mucho, ¿eh? Allá al 

ladito oyéndolo todo, y cuando salimos también lo vimos todo. Entonces, lo pongo en su 

conocimiento para que lo sepa.  

Y me lo pone usted muy fácil, señor Batlle, es que me lo pone usted a huevo. Usted, a 

Sanidad, le enseñado un montón de tarjetas rojas, dicho por usted en el consell de barri. Yo 

me tuve que ir porque me llegó un mensaje que se había puesto enferma a mi madre y me 

tuve que ir. Señor Batlle, cuando a uno le enseñan la tarjeta rosa, se tiene que ir. Por lo 

tanto, usted tiene que expulsar Baluard. ¿Por qué? ¿Por qué lo tiene que expulsar? Muy 

sencillo, el 80 por ciento de la droga del Raval, el 80 por ciento del recrudecimiento de los 

narcopisos, lo en la venta, la indigencia, la inseguridad proviene, proviene de Baluard.  

Cuando Baluard no estaba, teníamos nuestra droga, teníamos nuestras prostitutas, 

teníamos nuestro problema, pero desde que está Baluard lo tenemos todo. Así, dormir por 

la noche, difícil, porque este chico ha sacado eso de Reina Amàlia, 15, pero en Pere Camps 

no hay quien duerma, porque cuando no es uno que se pelea con otro es el que viene a por 

la droga, que no está de acuerdo. Y así todas las noches.  

Señor Batlle, no se enfade, pero es la realidad. Yo seré su Pepito Grillo mientras esto no lo 

solucione. Pero también sé, porque hay amigos y enemigos en todas partes, que tiene 

usted interés en conseguir una solución para Baluard. Lo sé, lo sé, lo sé porque le digo que 

enemigos y amigos hay que tenerlos en todas partes. Los enemigos te ayudan a ser fuerte y 

los amigos te apoyan cuando pueden.  

Pero se lo dije el primer día. No cal que me responda, no hace falta, señor Batlle, se lo dije 

el primer día. Usted ha acogido una herencia muy envenenada y le va a costar muchísimo 

sacarla adelante, ¿vale?  

Por alusiones, señora presidenta. ¿Ya me queda un minuto? Vale, por alusiones, señora 

presidenta, sí, lo cojo, para usted. No todo el mundo tiene la capacidad, la educación y la 

inteligencia de poder insultar a una persona con otras palabras. Lo digo por lo que usted ha 

comentado, ¿vale? No todo el mundo tiene esa capacidad. No todos somos iguales. 

Gracias.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui, mentre la senyora Ambrosio 

para fora del micròfon. 
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El regidor  

Yo también y me parece que todos también. 

A veure el tema de Baluard, també n’hem parlat en aquest mateix Consell de Barri. Hem de 

mirar com ho gestionem, això, i és d’una gran extraordinària complexitat. Jo soc molt crític 

respecte el procés que va conduir a que el Baluard es traslladés, com el seu nom diu, de 

Baluard al lloc on està. Però ara el tenim aquí i hem de gestionar-ho i estem buscant una 

alternativa. I vostè ha dit de les targetes vermelles. No sé si targetes vermelles, grogues o 

de color cachumbo, però està clar que hem de fer un abordatge de com solucionem aquest 

tema.  

I li adverteixo que els tres que estem aquí en aquest cantó de la taula, dia i nit estem 

pensant en aquest tema. I ens hem vist amb el Consorci de Salut. Ens hem vist amb la 

regidora de Salut, ens hem vist amb gent de Salut de la Generalitat i estem a vegades 

també oferint alternatives, perquè aquí no es tracta de dir «anem a treure Baluard», perquè 

la pregunta següent és: I on el posem? I on el posem?  

La Sra. María Teresa Ambrosio 

Cuando tuve la entrevista… Lo cojo, cuando… ¿ha terminado, señor Batlle? Perdón, 

perdón. 

El regidor  

No, no, me ha dejado el tema este. Digues, digues.  

La Sra. María Teresa Ambrosio 

Vale. Cuando tuve la entrevista con las señoras de Baluard yo les dije: ¿Cuántos CAS –

narcosalas, llámele usted como le dé la gana– hay en Barcelona? ¿Hay alguna igual que 

Baluard? Dígame usted cuál es como la de Baluard. ¿Sabe qué me contestaron? Este fue el 

gesto. Y una de ellas dijo: «Bueno, a lo mejor la de la Mina, la que está tocando la Mina, 

pero…» La otra: «No, pero igual…» O sea, ¡señor Batlle!  

El regidor  

No, era una pregunta retòrica, la que li feia. La feia en el sentit de que evidentment que hem 

de buscar una alternativa en el mode de gestió de tot això, però està claríssim que aquest 

és un problema que s’arrossega des de fa molts anys. Vostè mateixa ho ha dit. Diu: «Tenim 

una herència enverinada». Doncs això…  

La Sra. María Teresa Ambrosio 

Soc conscient, eh?  

El regidor  

…ho estem treballant. Tant de bo amb una vareta màgica ho poguéssim resoldre d’avui per 

demà. Hi seguirem treballant, per descomptat. Ens hi veiem. No és allò de posposar-ho. Ens 

hi veiem…no diré diàriament. Personalment ens veiem i en parlem, entre altres coses 

perquè tot el que aquí passa forma part dels informes que diàriament elabora la Guàrdia 

Urbana. I ho anem trobant i gestionant.  

La Sra. María Teresa Ambrosio 
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Bueno, de la Guardia Urbana y dels Mossos les invitaré a un café, pero desde luego 

tenemos buena gente. Gracias. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Gladis Teresa Gutiérrez.  

La Sra. Gladis Teresa Gutiérrez 

Bona nit! A veure, jo venia avui només que per un tema, perquè tots els demés ja els han 

dit. Deien que Sevilla tenia un color especial, però Barcelona té un olor especial: a 

marihuana! Visc a Sant Pere Més Alt i tinc aquí regidors que em coneixen. Porto des de 

novembre del 2021, només denunciant un bar, una cocteleria, pel seu incivisme i per tot. 

Tenen còpies de tot. Des del 2021 tinc 70 missatges a l’Ajuntament, tinc trucades a la 

Guàrdia Urbana, infinites. He de dir que la Guàrdia Urbana i sobretot el policia de barri és 

excel·lent. Jo tinc la sort de tenir un guàrdia urbà que com a mínim m’escolta, i això ho he 

de també dir, però en les últimes dos reunions, audiències havia denunciat que entre el 

Maria del Pilar i Argenter havien cinc locals de cànnabis.  

La resposta de la Guàrdia Urbana és que de u a deu, estan en el tres i porto dos anys 

denunciant aquesta història i la cocteleria. A Virgili i no sé com se diu al front del Palau de la 

Música, hi ha un narco, un pis de narco, que en l’anterior audiència d’aquí del barri saben 

que estan treballant. Però clar, mentrestant hem d’aguantar tota aquesta porqueria pel barri.  

Els captadors de la droga o sigui dels que compren la droga, es posen al front de la 

guarderia que està al costat del palau, perquè entren a Maria del Pilar, van a Mitjana de 

Sant Pere i van a Argenter i després al carrer Freixuries, que hi ha un bar que és un niu de 

rates, perquè allà es reuneixen tots los captadors. Sap què he descobert? Cobren, per una 

bossa així d’herba, que no sé si serà tot marihuana o no, o de cànnabis o de coca, quinze 

euros, però al captador li paguen 10.  

L’altre dia vaig estar parada al Palau de la Música i un captador va atraure gent jove, 

normalment gent entre 20-25 anys a Maria del Pilar. Vint-i-cinc persones. I a sobre no 

solament són los marroquís, los latinos, sinó que ara s’hi uneixen los pakistanís.  

I segurament, a veure no em diguin que jo ni res, és que són així. Si hi ha algú d’una cara 

normal, serà español o catalán o sudamericano. No sé què serà, però tota aquesta gent se 

para ahí. I tenen la desfachatez que… Ara no, perquè ja estan de vacances, però a les dos 

de la tarda al front captant gent per a que entrin al cànnabis de Maria del Pilar, al de 

Freixures se reúnen tots i cada vegada n’hi ha més gent captadora.  

I a sobre, a la nit he d’aguantar la denuncia que porto fa dos anys i mig de la cocteleria 

Pisco Puig. Perquè no solament és que ells posen la música com els dona la gana. I aquí la 

regidora Elena va estar un dia amb mi i me va dir que per què no ho posaven? O sigui, 

venien a la hora de la música per…(Tall de la gravació) l’amo del bar –a part de l’olor de 

marihuana, no puc tenir les finestres obertes– baixa la música i entra la gent.  

O sigui, tenim al voltant tot el servei de marihuana i de lo que vulgui, perquè a la cantonada 

de casa meva, es fan ratlles de coca. Jo no sé si són clients o són gent que passa per el 

barri, però ara que estem parlant de gent que trafica, de l’Arc del Triomf a Via Laietana, això 

és una peregrinació. O sigui, i és la enèsima vegada que vinc a parlar d’aquest tema.  

Ja estava farta de sentir a tota aquesta gent. Tenen molts problemes, los mateixos. Una 

senyora que estava abans aquí deia lo del tuntuntuntuntun. Jo no puc escoltar moltes 

vegades la tele, perquè no sé si és la tele la que està fent la música o és el del bar.  
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A part de les baralles, que cada vez n’hi han més al barri. O sigui, si us plau o por enèsima 

vez, demanem actuació. Tu parles amb un guàrdia urbà o un mosso d’esquadra i diuen que 

no poden fer res.  

(La presidenta li recorda que ha acabat el temps.) 

Perfecte, ja està. I no vull que em repliqui, perquè ja sé la resposta que em donarà.  

El regidor  

Doncs novament en prenem nota. Ho traslladem a la Guàrdia Urbana, que en aquesta àrea 

de Maria del Pilar, Argenters, hi ha la cocteleria. En quin punt estan les accions 

sancionadores que s’hagin pogut tirar endavant?  

La presidenta dona la paraula al senyor José Espada Carmona. 

El Sr. José Espada Carmona 

¡Buenas noches! Vengo con un título que se llaman narco-Barcelona y no… todo son 

palabras, palabras. Pero aquí el problema, el problema central es quién tiene el poder. Las 

mafias que trafiquen con droga y provocan todos estos problemas, consecuencias. ¿O el 

poder lo tiene el Estado de derecho? Entonces yo voy a proponer unos puntos para 

elaborar, para que elaboréis todos los que estáis aquí un plan de ataque, digo «ataque», 

que no debería ser lo correcto, pero creo que es la palabra que se utilizar, un plan de 

contrarrestar de alguna manera sin recursos, sino de forma ciudadana entre nosotros para 

solucionar el problema.  

Primer punto, es crucial que la responsabilidad política sea conjunta. No se pueden hacer 

partidismos ni ideología sobre este tema. Nadie, nadie ideológicamente tiene la razón sobre 

el tema. Aquí hablamos de mafias. El Ayuntamiento y la Generalitat y los ciudadanos tienen 

que trabajar conjuntamente y son los ciudadanos los que tienen que tener la primera 

palabra, porque son los que voten a ustedes como responsables.  

No es… Responsabilidad no es culpabilidad, si no es necesidad de actuación. Se ha de 

estudiar y promover mecanismos de colaboración; colaboración con los ciudadanos para 

que políticamente puedan ustedes abordar los problemas de manera efectiva, sin 

enfrentamientos, como los que hay habido aquí. El enfrentamiento solo lleva a palabras, 

palabras y a una España de Goya, a ver quién se pega el jabonazo más grande.  

Atención a las víctimas, punto números 2. ¿Quiénes son las víctimas? Son los drogadictos. 

Se ha de reconocer que los drogadictos son enfermos mentales, la mayoría, si hay alguno 

aquí que es médico lo podrá saber. Existe lo que se llama la enfermedad dual. Muchos 

empiezan tanteando las drogas para diversión, pero hay otras personas que tienen 

enfermedades mentales. Y las drogas saben ustedes que provocan enfermedades 

mentales, de las cuales es muy difícil luego salir, que se necesita atención médica.  

Hay que garantizar este derecho a atención médica para que todos los ciudadanos, porque 

se estigmatiza a los drogadictos, tengan una asistencia que sepan lo que están haciendo y 

que se les ayude médicamente a poder salir y a reinsertarse en el mundo social.  

He hablado con alguna persona del Ayuntamiento y de la asociación de vecinos y me dijo 

textualmente, textualmente, que las mafias no existirían si no hubiese drogadictos. Eso es 

una falacia dómine, porque se ataca a la persona en lugar de atacar el problema. El 

problema son las mafias y la responsabilidad política la tienen ustedes.  
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Se han de movilizar, implementar un control de todas las personas que acceden a las 

narcosalas, identificando, deteniendo, sabiendo cuál es su problemática específica, porque 

ellos son las víctimas. En las puertas de las narcosalas, debería haber gente atendiendo, 

informando.  

Punto número 3, superimportante, la legislación y las mafias. Los gobernantes estáis 

obligados a legislar y a asegurar el cumplimiento de las leyes. No voy a enumerar todas las 

leyes que se incumplen del Código Penal, pero son un saco. Pones el ChatGPT y hay una 

rista de incumplimientos del Código Penal, que todo los compañeros y vecinos han dicho. 

Es necesario, para combatir a las mafias, cambiar la legislación. La legislación quiere decir 

cambiar las leyes y los políticos son los que legislan. Votamos para que legisléis y cambiéis 

las leyes.  

Y cuando cambiemos las leyes, podremos avanzar en algo. Esto no se puede solucionar 

hablando entre políticos y vecinos. Tiene que haber un grupo de personas expertas, un 

grupo interdisciplinario (médicos políticos, abogados penalistas, gente con experiencia en 

narcotráfico y en mafias) para establecer cambios en las leyes para poder combatirlos y que 

la seguridad ciudadana y la salud pública, que no se está teniendo en cuenta pero se habla 

mucho de la salud pública, se promueve por campañas.  

Se ha de promover y dejar estas campañas de tráfico de órganos y estas campañas que se 

hacen, que no las voy a enumerar, y atacar a este problema, que es el número uno de 

Barcelona con campañas realistas, campañas informativas en los colegios, en los institutos, 

a la gente. Campaña realmente que informen sobre los peligros a los niños de donde se 

meten. Y, como ha dicho esta señora, casi en defensa personal, porque ya no hay control 

por parte de las instituciones.  

Tendría que haber o implementarse un control público de los lugares y donde están ubicada 

les sales. Todos los están nombrando. (La presidenta li recorda que ha acabat el temps.) ya 

lo dejo aquí. No, ya lo último es que vengo a colaborar y que si alguna persona de algún 

partido o compañeros quiere montar una mesa, una asociación, para elaborar un plan para 

luchar y para elaborar una cosa efectiva, no una relación de quejas, estoy aquí. Vale, 

gracias.  

El regidor  

Bé, recollim el conjunt de suggeriments que se’ns ha fet. Jo suposo que també ha escoltat 

les intervencions, perquè aquí se suposa que a més de reclamar, venim a escoltar. I en les 

intervencions que s’han fet des d’aquí, d’aquesta banda de la sala, hem explicat totes les 

accions en temes d’atenció de control dels narcosales, el tema concret de la legislació, les 

modificacions que hem de fer, les experiències que hem vist de fora.  

Per tant, efectivament, recollim aquestes temes, perquè jo diria que ja ho estem fent, que 

està en la voluntat d’intervenció que tots plegats realitzem. En qualsevol dels casos, li 

agraeixo els seus suggeriments i la seva disponibilitat.  

La presidenta dona la paraula a la senyora Ariadna Sánchez.  

La Sra. Ariadna Sánchez 

Bona nit! Com heu dit, fa un mes vau cancel·lar un consell de districte. Vau cancel·lar aquell 

Consell de districte perquè no vau ser capaços de respondre i de mirar la cara a la gent a la 

que ens esteu fent fora de casa, traient-nos del barri, humiliant i apallissant quan ens 
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resistim. Llavors, fent-nos la vida impossible i fent-nos la vida cada vegada més difícil a 

costa dels vostres negocis i a costa de convertir Barcelona en un parc d’atraccions turístic. 

Llavors sou molt valents per enviar a la BRIMO, per gestionar trucades, per signar 

documents, però no per assentar-vos aquí i per enfrontar-vos i responsabilitzar-vos del dolor 

i de la misèria a la que esteu generant als treballadors per culpa de les vostres polítiques.  

Llavors, que esteu incomplint la concessió a la Massana no és un fet aïllat de tot això. És un 

fet que no s’entén sense el desnonament d’ara fa un mes de la Tancada, on va deixar a 30 

persones sense casa al carrer, que no s’entén sense els 20 desnonaments que s’estan 

executant al dia a Barcelona, 20 al dia –i no de narcopisos, de famílies, d’habitatges, perquè 

després ho barregeu– de famílies, vint desnonaments al dia.  

Al revés, tot això s’explica amb la Copa Amèrica, amb l’ampliació del MACBA, amb el desfile 

de Louis Vuitton, amb el lamentable festival de la Fórmula 1 al centre de Barcelona, 

s’explica amb l’empitjorament constant de la vida de la classe treballadora, mentre els 

guanys d’empresaris i de capitalistes no paren d’augmentar. I s’explica amb la lògica del 

PSC de servir els interessos de la burgesia mentre ofega els treballadors. (Aplaudiments.) 

Llavors, el mes passat vau cancel·lar el ple, perquè aquestes eren les imatges i la gent a les 

que no us voleu enfrontar, però tranquils que jo us les he portat avui perquè les veieu, vale? 

Si no ho veieu bé… Desenes de ferits, desenes… Hi ha moltes fotos. Desenes de ferits a 

cops de porra pels Mossos d’Esquadra mentre defensaven la Tancada i mentre defensaven 

el dia següent el desnonament d’una família.  

No, no digui que no perquè sí, perquè sí, estan tots els partes mèdics. Aquí no estem 

mentint.  

Llavors, no només això. Espereu. També una persona amb el braç trencat que la van haver 

de operar i un altre amb la mà trencada. Aquestes van ser les conseqüències de la 

Tancada, del desnonament de la Tancada i d’un desnonament d’una famíliaa, d’un dels 20 

que es fa cada dia a Barcelona. Llavors això no és tot, perquè les conseqüències també del 

desnonament del Pitote, que és un treballador portuari que portava 70 anys a la Barceloneta 

i que heu desnonat, van ser el Pitote de 70 anys desnonat, la Conxi, de 70 anys i amb 75 

per cent de discapacitat desnonada. La Lourdes de 65. La Marta de 55. El Pere de 75. El 

Pere, un dels que li veu trencar el braç. La Montse, de 64 anys. La Silvia de 63. La Núria, de 

61. La Loles, de 73, plena de blaus als braços. La Lali, de 68. I la llista és molt més llarga, a 

part de la vuitantena de joves que hi havia allà. Tota aquesta gent, tota aquesta gent, va 

haver de ser atesa pels serveis mèdics. Hi van a ser… i van ser colpejats i aporreats pels 

Mossos d’Esquadra.  

Llavors, a part d’un company que veu detindre. M’agradaria veure, senyor Batlle, com 

estaria vostè si l’haguessin fet tots aquests cops la policia, l’haguessin aporreat d’aquesta 

manera la policia. De fet, m’agradaria veure com estaria vostè si alguna vegada a la seva 

vida hagués defensat la classe treballadora. (Aplaudiments.) 

I llavors sabeu què passa? Sabeu què passa? Que els interessos de la burgesia, dels 

empresaris i dels polítics només es poden defensar d’una manera. Estic parlant. Només es 

poden defensar d’una manera, passant per sobre els treballadors i ofegant-nos i reprimint-

nos quan ens deixem humiliar i quan defensem el que és nostre. I aquesta és la política del 

PSC. I aquesta és la lògica que hi ha darrere de l’incompliment de la concessió a la 

Massana.  
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Llavors també us ho preguntem a vosaltres: Esquerra, Junts, comuns, us ho preguntem a 

vosaltres també: Permetreu que això segueixi passant i de maneres encara més greus? És 

a dir, fins a on arribarà la repressió, la violència i la humiliació cap a la classe treballadora, 

quan s’intenta defensar i per no aplicar la concessió? Complireu amb l’anterior mandat, que 

el vau votar aquí al ple, el vau votar i proposar vosaltres. Va ser aprovat per majoria i portat 

a la taula de Patrimoni Ciutadà, com ha dit la meva companya Elena. O deixareu que el 

PSC us ningunegi i us passi per sobre? Aquesta és la capacitat, la poca capacitat de decisió 

que teniu? (Aplaudiments.) 

Vull dir això, tot això és el que us hauríeu d’estar preguntant i deixar de fer-vos els ofesos i 

deixar de fer el ridícul parlant sense contestar re, mentint i criminalitzant, criminalitzant 

constantment a la classe treballadora. I confirmant-nos dia rere dia que no teniu capacitat 

per resoldre cap dels problemes als que ens enfrontem, perquè sou vosaltres el problema.  

I confirmant-nos també dia rere dia, que l’únic que ens queda i la importància d’organitzar-

nos com a classe treballadora, perquè som els únics que podem garantir els vostres 

interessos i passar-vos per sobre. I no dubteu que ho seguirem fent, perquè nosaltres estem 

defensant la nostra vida, no estem fent negoci, no estem obtenint beneficis.  

Llavors us repetim la pregunta: Quan us dignareu a fer efectiva la concessió de la 

Massana? (Aplaudiments.) 

El regidor  

Prefereixo que estigui segur que ha acabat el seu torn.  

L’única pregunta que se m’ha fet respecte al tema de la Massana ja li he dit el què. Això 

seguirà un procediment i aquest és un equipament públic que té vocació de continuar ser un 

equipament públic. I ho farem a través dels mecanismes de decisió que té el propi 

Ajuntament.  

La resta del tema no li contesto, perquè no m’ha fet cap pregunta.  

La presidenta dona la paraula al senyor Santiago Olivera.  

El Sr. Santiago Olivera  

Buenas tardes, buenas noches, en realidad. Bueno, quería hablar de una problemática, en 

realidad que no se ha hablado aquí, que es la de los músicos al carrer. Básicamente, 

bueno, por contar una historia, en realidad. Es algo que le ha pasado a varios amigos 

músicos. Hace un par de meses, este estaba tocando en un lugar que está permitido, en 

horario permitido también, y bueno, la policía le multó por 460 euros por tocar en un lugar 

que no estaba molestando a los vecinos ni nada. 

Mi duda en realidad es este, si… No estoy acostumbrado a hablar en público, me pongo un 

poco nervioso. Un segundo. Mi duda en sí es si un músico no está molestando a los vecinos 

y está tocando en un lugar permitido, en horario permitido, ¿por qué eso es algo ilegal y 

debe ser penalizado?  

Bueno, el problema es que hay en la sección de Músics al carrer, se conceden permisos, 

pero es una vez al año y son como entre diez a veinte. Y básicamente, por ejemplo, el 

último año se anotaron como 300 personas. O sea, los permisos se dan por sorteo y no 

puedes estar la vida entera sin conseguir un permiso. Bueno es imposible básicamente, 

conseguir un permiso. Puede ser imposible.  



Districte de Ciutat Vella 

 
 

 

59 
 

Entonces. Bueno, básicamente la sección de Músics al carrer había propuesto que bueno, 

que los músicos pudiesen tocar en los espacios que estaban autorizados, en los horarios 

autorizados, que no molestaran a los vecinos. Este, pasando una prueba que garantizara 

que no tuvieran cierta cantidad de decibeles que pudieran molestar a la gente. Bueno, mi 

duda era por qué era que el Ayuntamiento se negó a eso. Este, quería saber cuál podía ser 

la razón.  

La presidenta dona la paraula al regidor perquè respongui. 

El regidor  

Aquest és un tema que està regulat, l’atorgament dels permisos per tocar música al carrer. I 

doncs, hi ha una relació, un diàleg entre l’Ajuntament i les associacions que el representen. 

Desconec la casuística concreta que vostè planteja. Per descomptat, si hi ha hagut una 

sanció, aquesta sanció sempre pot ser objecte de recurs i el miraríem amb interès.  

Està clar també que, evidentment, una activitat d’aquest tipus ha de tenir una regulació i 

aquesta regulació la té i en origen es va pactar amb el sector. Hi ha un diàleg no per part 

només del districte, sinó per part del conjunt de l’Ajuntament, amb relació a aquesta qüestió. 

Per tant, si pot objectivar-nos el tema i enviar-nos un correu explicant les característiques 

concretes dels fets que s’han denunciat o l’alternativa que vostès proposen, els donaríem 

resposta.  

La presidenta dona per acabat el torn d’intervencions presencials i telemàtiques i passa a 

llegir tres preguntes escrites.  

La primera, del senyor Domenico Grosso, diu: Escric per expressar la meva preocupació 

sobre el jardí de Rubió i Lluch i tot el recinte de l’antic Hospital de la Santa Creu i Sant Pau. 

Com sabeu, és un lloc problemàtic, amb toxicòmans que fan servir una escala de la 

biblioteca per punxar-se als porxos, que hi ha gent que acampa, beu, menja, roba i fa servir 

les cantonades com lavabo. Moltes persones fan servir el jardí com si fos un pipican del 

barri.  

La situació és cada any pitjor. I encara que hi hagi un servei de neteja amb vigilància. Soc 

conscient que és un problema complex amb difícil solució. No entenc que no es trobi una 

solució per garantir el respecte a les normes de civisme. Hi ha molts entitats que en aquest 

recinte, tres biblioteques, el teatre La Perla 29, la Capella Reial Acadèmia de Farmàcia, 

l’Institut d’Estudis Catalans, el teatre anatòmic, etcètera. Hi passen famílies, estudiants, 

d’escoles de barri que van a la biblioteca. Hi ha males olors i sensació d’inseguretat.  

És possible que no es trobi una solució? No es podria posar un vigilant o agents cívics que 

facin respectar les normes dintre d’un monument històric, cultural i tan bonic i 

malauradament perdut? 

La segona aportació, sobre la situació de l’actual plaça Salvador Seguí: Ha un grup de 

persones sense llar que dormen, mengen i beuen alcohol i utilitzen cantonades. Això 

representa un problema d’inseguretat i de salut per a infants que viuen al barri. La neteja del 

parc infantil s’hauria de millorar donat durant la sobreocupació d’aquest espai i l’incivisme.  

I amb relació a la mateixa plaça, pregunto si és legal l’aparell d’aire condicionat posat per la 

Filmoteca, que provoca soroll i ocupació per part de l’espai públic i parc infantil.  
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La presidenta demana al regidor si vol respondre a cadascuna, però el regidor especifica 

que respondran per escrit. A continuació, la presidenta llegeix la pregunta de la Comissió 

d’Urbanisme i la Xarxa Veïnal del Raval:  

Ja estan en marxa les obres de les intervencions… Ja estan en marxa les obres de les 

intervencions dels pressupostos participatius impulsats per la Xarxa Veïnal del Raval, com 

la millora dels jocs infantils del barri del Raval i acabant-se les obres del carrer Sant Antoni 

Abat. En cap cas, s’ha convocat una comissió de seguiment d’obres, com era el compromís 

de l’Ajuntament en el procés de pressupostos participatius, incomplint de nou el que marca 

la pròpia normativa.  

La pregunta que formulen: Pensen convocar una comissió de seguiment d’obres per 

informar-los com s’estan implantant? Pensen complir amb la pròpia normativa municipal? I, 

d’altra banda, sobre la plaça Vicent Martorell s’han de tallar dos arbres: Per què a la 

intervenció de la plaça Vicenç Martorell s’han de tallar dos arbres que donen una bona 

ombra a la zona? Si s’hagués fet la comissió de seguiment de la xarxa, s’hagués alertat de 

la incongruència de talar arbres.  

També fan una pregunta relativa: A nivell d’equipaments del Raval, que té una gran 

mancança, quina inversió es destinaran a aquest mandat 2023-2027 a fer la nova 

biblioteca? Quan està previst que comencin les obres? Quin pla tenen sobre el recinte de 

l’antic Hospital de la Santa Creu i els Jardins Rubió i Lluch? Ho pensen compartir i deixar 

participar en algun moment a la ciutadania? Què pensen fer amb la situació?  

I un tercer bloc de preguntes: Què pensen fer amb la situació al mercat de la Boqueria? En 

el darrer any hem perdut més de sis parades on compraven les veïnes i els veïns i han estat 

substituïdes per negocis adreçats a turistes. Tenen algun pla per recuperar el mercat per als 

barris de Ciutat Vella i per a tota la ciutat? Molta gent ha deixat de venir per la incomoditat 

del turisme massiu. Què tenen previst fer perquè torni el veïnat?  

I l’última pregunta, de la senyora Rosa Pérez Vallverdú: Relativa al talat d’arbres, al Raval i 

en concret a la plaça del Dubte, a les quatre del matí del carrer Riera Alta amb la plaça del 

Dubte, el camió de recollides… A les quatre del matí, al carrer de la Riera Alta, amb la plaça 

del Dubte, el camió de la recollida d’escombraries deixa el motor del cotxe en marxa i el 

soroll és inaguantable i impossible dormir quan es fa la recollida a aquesta hora.  

La presidenta aclareix que era més aviat una queixa sobre el soroll.  

La presidenta dona per acabades les intervencions previstes per aquesta audiència. Dona 

les gràcies al vicepresident pel seu ajut i es disculpa per dos oblits sobre els acords de la 

Junta de Portaveus, que es compromet a portar ben redactats per evitar que es repeteixin 

els errors. 

La presidenta aixeca la sessió.  

 

 

La secretària del Consell 

 

Vist i plau  

La presidenta del Consell 

 


		2024-08-16T10:10:38+0200
	MARIA TERESA MARTI VIDAL - DNI 40919473N (TCAT)


		2024-10-05T10:41:18+0200
	CAROLINA RECIO CÁCERES - DNI 43547671T (TCAT)




